
Κα λ ή  ε π ι τ υ χ ί α 
σε όλους τους υποψήφιους των 
αυτοδιοικητικών εκλογών 2010! 

Επιτυχόντες Επιτυχόντες 
Βουνεσιώτες Βουνεσιώτες 
στα Ανώτερα στα Ανώτερα 
& Ανώτατα  & Ανώτατα  
Εκπαιδευτικά Εκπαιδευτικά 
Ιδρύματα  Ιδρύματα  σελ. 5σελ. 5

Κατά τη διάρκεια των 
εκδηλώσεων του Δεκπαε-
νταύγουστου παρουσιά-
στηκαν στο κοινό τα χο-
ρευτικά τμήματα ενηλίκων 
και παιδιών του Συλλόγου 
της Καρδίτσας. Μικροί 
και μεγάλοι έδωσαν τον 
καλύτερό τους εαυτό και 
απέσπασαν άκρως κολα-
κευτικά σχόλια. 
Εξάλλου, η χορωδία του 

Συλλόγου συμμετείχε στην 
3η Συναυλία Αντιφωνικού 
Τραγουδιού. Πρόκειται για 
μια εκδήλωση, που πραγ-
ματοποιήθηκε στο χωριό 
Θραψίμι, με απόλυτο σε-
βασμό στην παράδοση και 
προσφέρει πολλαπλά στον 
πολιτισμό μας αναδεικνύ-
οντας τις ρίζες μας. Μια 
γιορτή που προβάλλει και 
διασώζει με καταγραφή το 
αυθεντικό δημοτικό μας 
τραγούδι αλλά και μέσω 
της τιμώνται καλλιτέχνες 
που πρόσφεραν πολλά 
στα μουσικά πράγματα 
του τόπου μας. 

Διαβάστε περισσότερα 
στη σελίδα 5
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για το Σύλλογο Μορφουβουνιωτών Καρδίτσαςγια το Σύλλογο Μορφουβουνιωτών Καρδίτσας
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Αντιδράσεις 
για την κοπή 
των δένδρων 
στην περιοχή της 
Αγίας Τριάδας 

σελ. 4σελ. 4

Τοπική Πρωτοβουλία 
Πρωτοβάθμιας Πρόληψης 
Η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση Καρ-

δίτσας, η ΤΕΔΚ, Δήμοι του Νομού (και 
ο Δήμος Πλαστήρα) και άλλοι φορείς 
ανέλαβαν την πολιτική πρωτοβουλία 
για την ενεργοποίηση πιλοτικής πα-
ρέμβασης στον τομέα της πρόληψης 
υγείας σε ολόκληρο το Νομό. 
Η κοινωνική διαβούλευση που αναπτύχθηκε 

μεταξύ των φορέων που δραστηριοποιούνται 
άμεσα ή έμμεσα στον τομέα της υγείας (π.χ 
Γενικό Νοσοκομείο Καρδίτσας, Ιατρικός σύλ-
λογος Καρδίτσας, Κέντρα Υγείας Σοφάδων, 
Παλαμά, Μουζακίου, Οδοντιατρικός σύλλο-
γος, Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός) διαφάνη-
κε ότι το θεματικό αντικείμενο που μπορεί να 
εφαρμοστεί στο πρώτο επίπεδο του πιλοτικού 
σχεδίου αφορά την «επίδραση της δια-
τροφής στον σακχαρώδη διαβήτη και 
τα καρδιαγγειακά νοσήματα». 
Ο αρχικός σχεδιασμός του προγράμματος 

περιλαμβάνει τη σύσταση εθελοντικών ομά-
δων οι οποίες θα επισκεφθούν από μία φορά 
όλα τα δημοτικά διαμερίσματα ή τις γειτονιές 
των Δήμων που θα δηλώσουν την επιθυμία να 
συμμετάσχουν στο πρόγραμμα. Η κάθε ομά-
δα θα αποτελείται από ιατρό, νοσηλεύτρια/ή 
ή επισκέπτρια/η υγείας και ένα άτομο που θα 
έχει τη διοικητική υποστήριξη. Ο ιατρός, ως 
πρόεδρος της ομάδας, θα κάνει αναλυτική 
παρουσίαση του θέματος της διατροφής και 
θα εξηγήσει πώς μπορεί κάποιος να προλά-
βει επικίνδυνες καταστάσεις για την υγεία του, 
όπως είναι ο σακχαρώδης διαβήτης και τα 
καρδιαγγειακά νοσήματα. Η νοσηλεύτρια θα 
κάνει επιτόπου δωρεάν μέτρηση πίεσης, σακ-
χάρου, ύψους, βάρους σε όλους τους παρευ-
ρισκόμενους, ενώ το άτομο που θα παρέχει 
διοικητικές υπηρεσίες θα συμπληρώνει ερω-
τηματολόγιο σχετικά το γενικό προφίλ υγείας 
του κάθε ερωτώμενου. Τα στοιχεία αυτά θα 
καταχωρούνται σε βάση δεδομένων των ατό-
μων. Στόχος του ερωτηματολογίου θα είναι η 
παρακολούθηση δεικτών ευαισθητοποίησης 
και αποτελεσματικότητας του προγράμματος
Τα αποτελέσματα των εξετάσεων και του ερω-

τηματολογίου θα τα επεξεργάζεται ο ιατρός 
στο τέλος της συνάντησης και θα χορηγεί τις 
ανάλογες συμβουλές/συστάσεις σε κάθε ωφε-
λούμενο. 
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“Ο πελαργός!”
Η Στεφανία, σύζυγος του Φώτη 

Σερ. Νάνου, γέννησε αγοράκι. 
Ο Σανιδάς Απόστολος του Χρή-

στου και η σύζυγός του Σπυρι-
δούλα Αλυσανδράτου απέκτησαν 
κόρη. 
Να σας ζήσουν! 

 Αρραβώνες 
Ο Μπαλτάς Βάιος του Σωκράτη 

και η Αρετή Αραμπατζή αρραβω-
νιάστηκαν! 
Να ζήσετε και καλά στέφανα!

Βαφτίσεις 
Πολλές ήταν οι βαφτίσεις που 

έλαβαν χώρα το τρίμηνο που μας 
πέρασε! 
Ο Σωτήριος Τσιτσιπάς και η Ρόπη 

Γεωργία, κόρη της Ελένης Μανώλη, 
βάφτισαν την κόρη τους στην εκκλη-
σία του Χωριού και της έδωσαν το 
όνομα Μαρία – Ελένη. 
Ο Κοντούλης Κωνσταντίνος του 

Θωμά έδωσε στην κόρη του το όνο-
μα Φωτεινή. 

Ο Γόρδιος Θωμάς και η Κοντο-
στέργιου Νίκη βάφτισαν την κόρη 
τους Αγγελική. 
Ο Μπαλταδώρος Γεώργιος του 

Αποστόλου βάφτισε την κόρη του 
Φωτεινή. 
Η Σταμογιώργου Τζένη, κόρη του 

Γιώργου Σταμογιώργου, έδωσε στην 
κόρη της το όνομα Αγορίτσα. 
Την κόρη του βάφτισε ο Κυρίτσης 

Θωμάς και της έδωσε το όνομα Ευ-
αγγελία. 
Ο Σακελλαρίου Κώστας του Τρύ-

φωνα βάφτισε την κόρη του δίνο-
ντάς της το όνομα Φωτεινή. 
Ο Αντώνης και η Αρετή Κουτάκη 

βάφτισαν την εγγονή τους και της 
έδωσαν το όνομα Αρετή, σε τελετή 
που έγινε στην Πάρο. 
Τις θερμότερες ευχές μας για εσάς 

και τα παιδά σας! Να είναι γερά και 
καλότυχα! 

“Εις γάμου κοινωνία...” 
Η Κουτσώνα Ανδρομάχη του Ξε-

νοφώντος παντρεύτηκε τον Δημή-
τριο Κουκούλη. 

Ο Καλαντζής Απόστολος του 
Χριστόδουλου και η Προσελέντη 
Μαρία παντρεύτηκαν. 
Ο Τσιτσιπάς Κωνσταντίνος, γιος 

της Ιουλίας Νάνου, νυμφεύθηκε 
την Καρρά Βένυ. 
Ο Γόρδιος Θωμάς του Χρήστου 

και η Κοντοστέργιου Νίκη, κόρη 
του Γιώργου Απ. Κοντοστέργιου, 
παντρεύτηκαν. 
Τέλος, παντρεύτηκαν ο Γκανού-

ρης Βασίλειος του Νικολάου και 
η Μπεκιάρη Τριανταφυλλιά. 
Να ζήσετε ευτυχισμένοι! 

“Αυτοί που φεύγουν...”
Έφυγαν από κοντά μας η Γρηγο-

ρίου Αριάδνη, χήρα Ιωάννη, ετών 
79, ο Σταμογιώργος Φώτιος, ο Στα-
μογιώργος Ευάγγελος, ο Μπαλτάς 
Κωνσταντίνος, ετών 77 η Πλαστήρα 
Ευαγγελία, ετών 89 και ο Καφαντάρης 
Ηλίας, ετών 65. 
Ας είναι ελαφρύ το χώμα που τους 

σκεπάζει. Θερμά συλλυπητήρια στις 
οικογένειές τους. 

Κ ο ι ν ω ν ι κ ά  Ν έ α

ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ 
ΚΟΡΟΜΠΙΛΗΣ  Ι .  -  ΦΙΛ ΙΠΠΟΥ  Γ .  Ο .Ε .

ΣΧΟΛΙΚΑ  -  Β ΙΒΛ ΙΑ  -  ΧΑΡΤ ΙΚΑ  -  Ε ΙΔΗ  ΓΡΑΦΕ ΙΟΥ 
ΑΝΑΛΩΣΙΜΑ  Η/Υ  -  ΦΩΤΟΤΥΠΙΚΩΝ  - 

ΤΑΜΕΙΑΚΩΝ  ΜΗΧΑΝΩΝ 
ΑΒΕΡΩΦ  &  ΜΕΓΑΛΟΥ  ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥ  117
ΔΗΜΟΤΙΚΗ  ΑΓΟΡΑ  -  ΚΑΡΔΙΤΣΑ 

ΤΗΛ :  24410 25226 -76600 FAX:  2441079603
e -ma i l :  p romi th1@o tene t.g r

ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ ΕΛΕΝΗ 
ΠΑΝΣΙΟΝ - ΜΟΡΦΟΒΟΥΝΙ 
ΤΗΛ: 2441095582Ftinesasfalies.gr 

Οι πιο οικονομικές ασφάλειες - Νικόλαος Αλεξανδρής 
κιν: 6939010850 fax: 2112203389 

email: nikos@ftinesasfalies.gr

Ο Νικόλαος Αλεξανδρής, χρηματοοικονομικός σύμβουλος, δε-
σμεύεται να βοηθήσει όλους τους Μορφοβουνιώτες στο να πλη-
ρώνουν τις όσο πιο μικρές δόσεις στα τραπεζικά τους δάνεια, στο 
να έχουν τα μεγαλύτερα πιθανά επιτόκια στις καταθέσεις τους και 
βεβαίως να τους βοηθήσει να ρίξουν τα ασφάλιστρά τους με ένα 
σοβαρό ποσό. 

ΤΕΧΝΙΚΟ  ΓΡΑΦΕΙΟ
ΖΟΥΚΑΣ  Π .  ΣΕΡΑΦΕΙΜ

ΤΟΠΟΓΡΑΦΟΣ ΜΗΧΑΝΙΚΟΣ Α.Π.Θ.
ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΥ 2 ΕΜΠΟΡΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ 1ος ΟΡΟΦΟΣ 

ΚΑΡΔΙΤΣΑ
ΤΗΛ:2441074333, ΚΙΝ:6974362264, FAX:2441074348

Internet 
Βρείτε τη 

Μορφοβουνιώτικη Φωνή 
στο facebook 
και στείλτε μας 

από εκεί τα νέα σας! 

***
Επισκεφθείτε 
την ιστοσελίδα 

http://morfovouni.tripod.com 
του χωριανού μας 

Γιώργου Κοντοστέργιου

***
Ιστοσελίδα 

του Δήμου Πλαστήρα
www.plastiras-ota.gr

“βίον  ανθόσπαρτον”“βίον  ανθόσπαρτον”
Ο Φώτης Κατοίκος,  

πρόεδρος του Συλ-
λόγου Μορφοβουνι-
ωτών Αθήντας, και 
η Μαρία Κοντολάτη 
τέλεσαν το γάμο τους 
την Κυριακή 27 Ιου-
νίου 2010 στον Ιερό 
Ναό Αγίας Αναστα-
σίας στο Περισσό.  
Κουμπάρος ήταν ο 
Γιάννης Χιωνίδης. 

Αμέσως μετά το μυστήριο πραγ-
ματοποιήθηκε και η βάφτιση του 
γιου τους, που έλαβε το όνομα 
“Θωμάς”. 
Νονοί ήταν η Αλεξία Κατοίκου 

και ο Στέφανος Κατοίκος. 
Τις θερμότερες ευχές μας! Να εί-

στε ευτυχισμένοι και η ζωή σας να 
είναι γεμάτη υγεία και αγάπη! 

Παρουσίαση του βιβλίου 

“Σκιές οδοιπόρων” 
του Παναγιώτη Νάνου

Επί του πιεστηρίου μας πρόλαβε η είδη-
ση της παρουσίασης του βιβλίου “Σκιές 
οδοιπόρων” του συγχωριανού μας και 
συγγραφέα Π. Νάνου. 
Το βιβλίο θα παρουσι-

αστεί στις 19/10/2010 
στο Πνευματικό Κέντρο 
του Δήμου Αθηναίων. 
Για το βιβλίο θα μιλή-

σουν η κυρία Μαριλίζα 
Ξενογιαννακοπούλου, 
αναπληρώτρια υπουρ-
γός εξωτερικών, ο κύριος 
Σπύρος Ταλιαδούρος, πρώην υφυπουρ-
γός παιδείας και ο κύριος Παπαχρήστος 
Δημήτρης, συγγραφέας και εκδότης του 
περιοδικού “Πολίτες”. 
Ευχόμαστε καλή επιτυχία στην εκδήλω-

ση και θα επανέλθουμε με λεπτομέρειες 
στο επόμενο φύλλο. 
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Ιδρυτής: Μάρκος Τσούλας 

Εκδίδεται από τη Συντακτική Επιτροπή: 
Θωμάς Τσιτσιπάς, Απόστολος Ρεφενές, 

Ευάγγελος Καφεντζής, Γεώργιος Γέρμανος
Κωδικός: 4547

Ηλεκτρονικός Σχεδιασμός: Γεώργιος Γέρμανος
“Η Μορφοβουνιώτικη Φωνή δέχεται για δη-
μοσίευση πρωτότυπα θέματα με περιεχόμενο 
επιστημονικό, εγκυκλοπαιδικό, επικαιρότη-
τας, κοινωνικό, ψυχαγωγικό. Δεν επιτρέπε-
ται η δημοσίευση ύλης που αναφέρεται σε 
προσωπικά θέματα ή περιέχει φράσεις, λέ-
ξεις ή εικόνες που μπορούν να προκαλέσουν 
δυσμενή σχόλια και αντιπαραθέσεις.”

Ηλεκτρονική Διεύθυνση: 
morfovuni@yahoo.gr
Ταχυδρομική Διεύθυνση

Αγίας Αναστασίας 5, Περισσός - Νέα Ιωνία
Τ.Κ. 142 32, Αθήνα

Τηλέφωνο 210 2522596
Fax 210 2518283

Εκτύπωση: Κώστας Παππάς - Εκτυπωτική 
Τυπογραφείο Καρδίτσας 

2441020257 - ektgr@otenet.gr
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Συμμετέχουμε στις 
αυτοδιοικητικές εκλο-
γές για τα διευρυμένο 
Δήμο λίμνης Πλαστή-
ρα με ξεκάθαρες θέ-
σεις και συγκεκριμένο 
όραμα. 
Οι βασικές θέσεις και 

αρχές μας είναι: 
1. Παλεύουμε για μια 

ισχυρή αυτοδιοικητική κοι-
νότητα που να περιλαμβά-
νει όλα τα δημοτικά διαμε-
ρίσματα της περιοχής της 
λίμνης Πλαστήρα, χωρίς 
αποκλεισμούς, με στόχο να 
αποτελέσει η περιοχή τον 
βασικό πυλώνα στήριξης 
της τοπικής οικονομίας και 
ανάπτυξης στα πλαίσια των 
σύγχρονων απαιτήσεων.

2. Η μόνη μας φιλοδο-
ξία είναι η προσφορά μας 
στη περιοχή, χωρίς αλλό-
τριες επιδιώξεις, με εφόδια 
τη γνώση για τα προβλήμα-
τα της περιοχής, την επαγ-
γελματική μας καταξίωση 
και την αγάπη μας για τον 
τόπο μας. 

3. Η σχέση μας με τα 
πολιτικά κόμματα είναι ξε-
κάθαρη. Δεν επιδιώξαμε, 
ούτε κρυφά, τη στήριξη 
οποιουδήποτε κόμματος, 
ούτε θα πανηγυρίσει με 
την εκλογή μας πολιτικό 
κόμμα ή πολιτικό γραφείο, 
εκτός από τους δημότες 
της περιοχής. Απαιτούμε 
τον ξεκάθαρο διαχωρισμό 
των κομμάτων από την αυ-
τοδιοικητική διαχείριση. 
Συνεργασία με μοναδικό 
γνώμονα τη στήριξη για 
τα μεγάλα θέματα της πε-
ριοχής μας, που απαιτούν 
συλλογική δράση. 

4. Ο συνδυασμός μας 
στελεχώνεται από δημότες 

με εμπειρία στην αυτοδι-
οίκηση, επιτυχημένους 
επαγγελματίες που έχουν 
καταξιωθεί στην περιοχή, 
μεράκι για προσφορά και 
όρεξη για δουλειά. Ζητά-
με τη συμμετοχή όλων των 
συνδημοτών μας, που πο-
νάνε τον τόπο μας και δεν 
αρκούνται στη σημερινή 
κατάσταση. 

5. Χωρίς να μηδενίζουμε 
τα όσα μέχρι σήμερα έγιναν 
από τις δημοτικές αρχές 
του δήμου Νεβρόπολης 
και Πλαστήρα, πιστεύουμε 
ότι πολλά προβλήματα που 
ταλανίζουν την ευρύτερη 
περιοχή μας είναι ζήτημα 
θέλησης και στόχου για να 
επιλυθούν σε σύντομο χρο-
νικό διάστημα. Στοχεύουμε 
στην ισόρροπη ανάπτυξη 
των δημοτικών διαμερι-
σμάτων της λίμνης και των 
αντίστοιχων παραλίμνιων, 
με ανάδειξη των πλεονε-
κτημάτων της περιοχής και 
σεβασμό στο φυσικό περι-
βάλλον. 

6. Αξιοποιούμε τις προ-
τάσεις που έχουν τεθεί και 
αδικαιολόγητα δεν έχουν 
υλοποιηθεί από αγκυλώ-
σεις και εμμονές του πα-
ρελθόντος. Στη σύγχρονη 

εποχή και τη δυσμενή οικο-
νομική κατάσταση θέλουμε 
και μπορούμε ο δήμος της 
λίμνης Πλαστήρα να απο-
τελέσει το φωτεινό παρά-
δειγμα ανάπτυξης, μοντέλο 
δημοκρατικής λειτουργίας, 
μαζικής συμμετοχής στη 
λήψη των αποφάσεων, 
ζωντανό κύτταρο της κοι-
νωνίας, εργοτάξιο απα-
σχόλησης για τους νέους 
και τους επαγγελματίες της 
περιοχής. 

7. Με «προίκα» τη συμμε-
τοχή μας στις προηγούμε-
νες εκλογές, την καθημερι-
νή επαφή με τους δημότες 
μας, τη διαμόρφωση θέ-
σεων μέσα από ζυμώσεις, 
υγιείς αντιθέσεις, ενισχυμέ-
νη από την κραυγή αγωνί-
ας των πολλών για αλλαγή 
της κατάστασης, πέρα από 
ισορροπίες και μηχανι-
σμούς, την αναγκαιότητα 
της ανάδειξης όλων των 
πλεονεκτημάτων της περι-
οχής, που αδικαιολόγητα 
παραμένουν στα χαρτιά, 
τις νέες αρμοδιότητες και 
δυνατότητες που προβάλ-
λονται και εμπλουτισμένη 
από το νέο στελεχικό δυ-
ναμικό που συμμετέχει στο 
συνδυασμό μας, διαμορ-
φώνουμε το όραμά μας 
για την περιοχή της λίμνης 
Πλαστήρα και σας καλού-
με να παλέψουμε μαζί για 
την εκπλήρωσή του. 

Για το συνδυασμό 
Δημήτριος Τουλιάς 

Γραφείο: 
Ταλιαδούρου 2 Καρδίτσα
Τηλ. 6977057363
 2441093050
Fax  2441093070

Διακήρυξη 
Ανεξάρτητου Συνδυασμού 
Δήμου Λίμνης Πλαστήρα

Ανακοίνωση Υποψηφιότητας 
στο Δήμο Λίμνης Πλαστήρα 

του Δημήτρη Τσιαντή 
Ανακοινώνω την 

υποψηφιότητά μου 
για τις προσεχείς Δη-
μοτικές Εκλογές ως 
επικεφαλής του Ενω-
τικού Συνδυασμού 
«Δύναμη Ανάπτυξης–
Προοπτικής» για το 
Δήμο Λίμνης Πλαστή-
ρα.
Με ΕΓΓΥΗΣΗ τη διαχρο-

νική αυτοδιοικητική μου 
πορεία, το έργο, την εμπει-
ρία και την πολύχρονη 
προσφορά μου στην ευρύ-
τερη περιοχή της Λίμνης 
Πλαστήρα, μα προπαντός 
την αναμφισβήτητη ΣΥΜ-
ΒΟΛΗ μου στη δημιουρ-
γία του Νέου μας Δήμου, 
καλώ το σύνολο των Δημο-
τών μας σε αυτοδιοικητική 
συστράτευση, κοινή πορεία 
και ισχυρή στήριξη του 

Ανεξάρτητου Συνδυασμού 
μας.
Στον κοινό μας αγώνα, 

εγγύηση επιτυχίας και απο-
τελεσματικότητας αποτε-
λούν η συμμετοχή σ’ αυτόν 
εγνωσμένου κύρους και 
προσφοράς Αυτοδιοικη-
τικών στελεχών  όλων των 

παρατάξεων, επιστημόνων 
και επαγγελματίων απ’ 
όλο το πολιτικό φάσμα, 
μα προπαντός το ειλικρι-
νές και ουσιαστικό μας 
άνοιγμα στο σύνολο των 
πολιτικών και κοινωνικών 
δυνάμεων του τόπου μας 
χωρίς προκαταλήψεις και 
προαπαιτούμενα.
Δύναμή μας  η ενωτική 

μας διάθεση και στάση, 
η ομοψυχία και η κοινή 
στόχευση, αποκλειστικά 
υπέρ της προόδου και της 
προκοπής του τόπου μας, 
υπέρ ενός σύγχρονου λει-
τουργικού και ανταγωνι-
στικού Δήμου της Λίμνης 
Πλαστήρα.  

Δημήτρης  Τσιαντής
Δήμαρχος Πλαστήρα
Μέλος Δ.Σ. ΚΕΔΚΕ

Αυτοδιοικητικές Εκλογές 2010

Αγαπητοί συγχωριανοί και συνδημότες,
αποφάσισα να ζητήσω τη στήριξή σας 

στις προσεχείς δημοτικές εκλογές όπου 
θα είμαι υποψήφιος ως πρόεδρος του το-
πικού συμβουλίου του Χωριού μας,γιατί 
πιστεύω ότι μπορούμε όλοι μαζί μέσα από 
τη σκληρή δουλειά και την αντικειμενικό-
τητα να πετύχουμε πολλά πράγματα που 
αφορούν την πρόοδο του Χωριού μας 
και κατ’ επέκταση του Δήμου μας. 
Ως μόνιμος κάτοικος του Μορφο-

βουνίου και εκλεγμένος δημοτικός σύμ-
βουλος με το συνδυασμό του Δημήτρη 
Τουλιά προσπάθησα με όλες μου τις δυ-
νάμεις για το καλό του Χωριού μας. Δεν 
είδα και ούτε πρόκειται να δω με υστε-
ροβουλία τα ζητήματα που απασχολούν 
τους χωριανούς. Βοήθησα και βοηθώ σε 
ότι μου ζητείται χωρίς να ξεχωρίζω τους 
χωριανούς και αυτό το ξέρουν όλοι ανε-
ξαιρέτως οι μόνιμοι κάτοικοι. 
Προσπαθώ μέσα από την ενασχόλησή 

μου με τα κοινά, πάντα εθελοντικά, εδώ 
και πολλά χρόνια είτε ως πρόεδρος του 
Συλλόγου Μορφοβουνιωτών Ν. Καρδί-
τσας είτε ως δημοτικός σύμβουλος, να 
δίνω λύση και να στέκομαι δίπλα σε κάθε 

χωριανό και συνδημότη χωρίς εμπάθεια 
και διαχωρισμούς. 
Δε ζητώ καρέκλες και οφίτσια και είμαι 

πιστεύω εργάτης όλα αυτά τα χρόνια στις 
εκδηλώσεις και στις δραστηριότητες που 
διοργανώνουν οι Σύλλογοι και ο Δή-
μος. 
Προσφέρω αγόγγυστα σε ότι μου ζητη-

θεί γιατί αγαπώ τον τόπο μου και αυτό 
που κάνω το κάνω με την ψυχή μου χωρίς 
ανταλλάγματα. 
Πιστεύω ότι το Χωριό μας, τώρα με το 

διευρυμένο δήμο, χρειάζεται ανθρώπους 
που να είναι 24 ώρες δίπλα στους κα-
τοίκους του και να δίνουν λύσεις σε ότι 
τους ζητηθεί και να είστε βέβαιοι ότι εγώ 
θα το τηρήσω αυτό με συνέπεια και αμε-
ροληψία. 
Ζητώ, λοιπόν, την ψήφο σας στις ερχό-

μενες δημοτικές εκλογές και να είστε βέ-
βαιοι ότι θα είμαι δίπλα σας από όποιο 
μετερίζι κι αν βρίσκομαι. 

Με τιμή, 
Νάνος Σεραφείμ

Δημοτικός Σύμβουλος Δ. Πλαστήρα
Πρόεδρος του Συλλόγου 

Μορφοβουνιωτών Ν. Καρδίτσας

Επιστολή  προς  τους  Βουνεσιώτες
του Νάνου Σεραφείμ

Υποψήφιου Δημοτικού Συμβούλου για το Δήμο Πλαστήρα 

Αγαπητοί συγχωριανοί και συνδημότες, 
Μέσα από αυτή την επιστολή σας καλώ 

να στηρίξετε τον ανεξάρτητο συνδυασμό 
μας που διεκδικεί τη δημαρχία του νέου 
δήμου λίμνης Πλαστήρα για να μπει σε 
νέα τροχιά ανάπτυξης ο τόπος μας. 
Όπως όλοι γνωρίζετε, το Χωριό μας 

σιγά – σιγά αργοσβήνει και οι νέοι μας 
όλο και απομακρύνονται από τον τόπο 
τους, αφού μέχρι τώρα κανένα ουσιαστι-
κό μέτρο δεν πάρθηκε από την παρούσα 
δημοτική αρχή για ανάπτυξη του δήμου 
μας και για απασχόληση των νέων του 
τόπου μας σε αντίθεση με τον άλλο δήμο 
που συνενώνεται μαζί μας, που άλλαξε 
εντελώς και μπήκε σε νέα ρότα ανάπτυ-
ξης. 
Για να υπάρχει, λοιπόν, ισόρροπη ανά-

πτυξη και για να μην είμαστε οι φτωχοί 
συγγενείς στην περιοχή μας και στο νέο 
δήμο σας καλούμε να στηρίξετε το συν-

δυασμό μας στηριζόμενοι στις αρχές της 
διακήρυξής μας που δημοσιεύουμε και 
που θα τηρήσουμε χωρίς εκπτώσεις και 
αλλότριες επιδιώξεις. 
Οι συνεργάτες μου σε αυτή την προ-

σπάθεια είναι οι:
Γιαννάκος Φώτης του Θωμά
Κατοίκου Αλεξία του Θωμά
Ρεφενέ Χαρούλα του Αποστόλου
Σακελλαρίου Δημήτρης του Τρύφωνα
Τσιτσιπάς Θωμάς του Χρυσόστομου 

Για το Τοπικό Συμβούλιο
Καφεντζής Ιωάννης του Βαϊου 
Τσιαντούλας Κων/νος του Χαράλαμπου
Νάνος Σεραφείμ του Βαίου πρόεδρος
Νάνου Μαρία σύζυγος Γεωργίου 

Σας ευχαριστώ εκ των προτέρων 
Με τιμή, 

Τουλιάς Σ. Δημήτρης

Ε π ι σ τ ο λ ή  –  Δ ι α κ ή ρ υ ξ η 
τ ο υ  υ π ο ψ ή φ ι ο υ  Δ η μ ά ρ χ ο υ  Λ ί μ ν η ς  Π λ α σ τ ή ρ α 
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20/08/2010 
Οικολογικό έγκλημα 

σε δάσος του Μορφοβουνίου
Να παρέμβει 

ο Εισαγγελέας Καρδίτσας

Η περίεργη… αφωνία των κρατικών 
υπηρεσιών στο οικολογικό έγκλημα που 
διαπράττεται απέναντι από το Μορφο-
βούνι, σ’ ένα δάσος με βελανιδιές, το 
οποίο χρειάστηκε 50 χρόνια για να ανα-
πτυχθεί, προκαλεί οργή και αγανάκτηση 
στους κατοίκους της περιοχής. 
Ακόμη και ειδικοί επιστήμονες εκφρά-

ζουν τις αντιρρήσεις τους για την κα-
ταστροφή ενός τέτοιου δάσους, σε μια 
περίοδο μάλιστα που οι επιπτώσεις των 
κλιματικών αλλαγών παίρνουν τη μορφή 
χιονοστιβάδας. 
Οι ίδιοι χαρακτηρίζουν ατυχή τα επι-

χειρήματα του Δασαρχείου Καρδίτσας 
για τη συγκεκριμένη δασική έκταση 
και τονίζουν ότι ακόμη και αν υπάρχει 
εγκεκριμένη μελέτη από την Περιφέρεια 
Θεσσαλίας, θα έπρεπε να αποφευχθεί η 
κοπή δένδρων σε τέτοια έκταση και χω-
ρίς μάλιστα «παρακρατήματα». 
Όσο για τη θέση του Δασαρχείου ότι 

ένας ιδιοκτήτης δάσους μπορέι να κό-
ψει όσα δένδρα επιθυμεί, γιατί αυτό θα 
ανανεωθεί, αρμόδιο να απαντήσει είναι 
το υπουργείο Γεωργίας. 
Πάντως οι κάτοικοι Μορφοβουνίου 

ζητούν την παρέμβαση του εισαγγελέα 
για τη διαλεύκανση της υπόθεσης και την 
αποκατάσταση της τάξης. 
Διότι δε μπορεί ξαφνικά 
η Ιερά Μονή Κορώνης να 
εκμεταλλεύεται, προς ίδιον 
όφελος, ολόκληρη δασική 
έκταση (ισχυρίζεται ότι της 
ανήκει), κάτι που δεν απο-
τόλμησε ποτέ. 
Ποιος, λοιπόν, εκπόνη-

σε την αρχική μελέτη και 
με την παρότρυνση ποιων; 
Ενημερώθηκε ο Δήμος 
Πλαστήρα για την ενέρ-
γεια των μοναχών της Ιε-
ράς Μονής Κορώνης; Και 
αν ναι, γιατί δε ζήτησε να 
δοθούν στη δημοσιότητα 
όλα τα επίσημα έγγραφα 
που πιστοποιούν ότι το δάσος ανήκει 
στο Μοναστήρι, ώστε να ενημερωθεί και 
η κοινή γνώμη; 
Είναι δυνατό σε μια περίοδο που η 

εκκλησία έχει εμπλακεί στο βόρβορο 
των σκανδάλων, ενώ υποθέσεις όπως το 
Βατοπέδι βρίσκονται σε εξέλιξη, να λαμ-
βάνονται αποφάσεις εν κρυπτώ; 

Σεραφείμ Κοντοστέργιος
***

21/08/2010
Απάντηση του Δασάρχη

Κ. Διευθυντά, 
στο φύλλο της 20-08-2010 της εφη-

μερίδας σας δημοσιεύθηκε επιστολή του 
αναγνώστη σας κ. Σερ. Κοντοστέργιου 
με τίτλο: «Οικολογικό Έγκλημα στο δά-
σος Μορφοβουνίου». 
Για την αποκατάσταση της αλήθειας, 

αλλά και την ενημέρωση των αναγνω-
στών σας, θα θέλαμε να σας επισημά-
νουμε τα εξής:

1. Το συγκεκριμένο δάσος αναγνω-
ρίστηκε με την αρ. 139297/5-3-1930 
απόφαση του Υ.Γ. ως διακατεχόμενο 
από την Ι. Μ. Κορώνης και έχει οριο-
θετηθεί από επιτροπή στην οποία συμ-
μετείχε και εκπρόσωπος του Δήμου 
Πλαστήρα. Επομένως δε μπαίνει θέμα 
ιδιοκτησιακού καθεστώτος. Αν κάποιος 
αμφισβητεί το ιδιοκτησιακό καθεστώς, 
μπορεί να προσφύγει στα αρμόδια πολι-
τικά δικαστήρια. 

2. Η διαχείριση των δασών (δημοσί-
ων – ιδιωτικών – διακατεχόμενων – μο-

ναστηριακών κ. λπ.) γίνεται με ενιαίο 
τρόπο και σύμφωνα με τους κανόνες της 
δασολογικής επιστήμης. Επί του συγκε-
κριμένου: 
Συντάχθηκε, όπως ο νόμος ορίζει για 

όλα τα μη δημόσια δάση, μελέτη από 
ιδιώτη Δασολόγο μελετητή, η οποία ελέγ-
χθηκε από την Υπηρεσία μας, θεωρήθη-
κε από τη Δ/νση Δασών Καρδίτσας και 
εγκρίθηκε από τη Δ/νση Δασών Περιφ. 
Θεσσαλίας. 
Η υλοτομία είναι αποψιλωτική με πα-

ρακρατήματα κατά θέσεις, όπως η δα-
σολογική επιστήμη ορίζει, και μάλιστα 
σε ποσοστό μεγαλύτερο από εκείνο που 
ο νόμος επιβάλει (10–12%). 
Η υλοτομία είναι νόμιμη, γίνεται σύμ-

φωνα με την εγκεκριμένη μελέτη και ο 
ιδιοκτήτης, εν προκειμένω η Ι. Μ. Κορώ-
νης, δε μπορεί να υλοτομήσει ό, τι θέλει 
και όσα θέλει, όπως ισχυρίζεται ο συντά-
κτης του άρθρου, ο οποίος προφανώς 
θέλει να δημιουργήσει εντυπώσεις, ισχυ-
ριζόμενος ότι και ειδικοί επιστήμονες εκ-
φράζουν αντιρρήσεις για την τάχα κατα-
στροφή του δάσους. Η νόμιμη υλοτομία 
δεν είναι καταστροφή, αλλά επιταγή της 
δασοπονικής επιστήμης, που στόχο έχει, 
όχι την κάρπωση, η οποία ούτως ή άλ-
λως θα προκύψει, αλλά την αναγέννηση 
– ανανέωση του δάσους και μάλιστα του 
υποβαθμισμένου, όπως είναι το συγκε-
κριμένο. 

Ο Δασάρχης Καρδίτσας
Αντώνης Καλόγηρος 

***

25/08/2010
Απάντηση του 

Σ. Κοντοστέργιου 

Κ. Διευθυντά, 
στο φύλλο της 21-08-2010 δημοσιεύ-

σατε απάντηση του Δασάρχη Καρδίτσας 
κ. Αντώνη Καλόγηρου, oπου προσπαθεί 
να απαντήσει στην καταγγελία μου για 
το οικολογικό έγκλημα στο δάσος του 
Μορφοβουνίου. Δεν έχω τίποτα προσω-
πικά με τον δασάρχη, αντίθετα εκτιμώ το 
ότι απάντησε άμεσα. Όμως αυτά που 
αναφέρει νομιμοποιούν όσα παράνομα 
έγιναν, έστω και αν «τυπικά» υπάρχουν 
αποφάσεις και μελέτες και εγκρίσεις για 
«την αποψιλωτική υλοτομία», όπως ανα-
φέρει. 
Ο δασάρχης μιλάει ότι «η νόμιμη υλο-

τομία δεν είναι καταστροφή, αλλά επι-
ταγή της δασοπονικής επιστήμης», μιλά 
για ανανέωση του δάσους, το οποίο ο 
ίδιος χαρακτηρίζει «υποβαθμισμένο». 
Πράγματι το δάσος αυτό έκανε πάνω 
από 50 χρόνια να γίνει και θα χρεια-
στούν άλλα τόσα για να αποκατασταθεί 
η ζημιά που έγινε. Υπάρχουν και άλλες 
μέθοδοι ανανέωσης του δάσους και όχι 
η τυφλή και αποψιλωτική ισοπέδωση.  
Κάποια στιγμή όλα  αυτά θα  αξιολο-
γηθούν… 
Αλήθεια πόσους χιλιάδες τόνους 

ξύλα απέδωσε η κοπή του «υποβαθμι-
σμένου δάσους» και πόσο τα πλήρωσαν 
οι Τρικαλινοί ξυλέμποροι; Υπήρξε ενδια-
φέρον από Καρδιτσιώτες, έγινε δημόσια 
πρόσκληση; Για λόγους διαφάνειας τα 

ερωτήματα πρέπει να απαντηθούν, χωρίς 
μισόλογα.
Αλλά ας υποθέσουμε ότι στη μελέτη 

του ιδιώτη  προβλέπονται παρακρατήμα-
τα που ο νόμος ορίζει (10-12%), στην 
πράξη όμως η «αποψιλωτική υλοτομία», 
μοιάζει με ακρίδα που έπεσε στον μπαξέ, 
η φωτογραφία μιλά από μόνη της. Αλή-
θεια, έγινε έλεγχος από το Δασαρχείο αν 
τηρήθηκαν οι όροι της μελέτης; Ποιοι 
υπάλληλοι του δασαρχείου επέβλεψαν 
την κοπή του δάσους; Γνωρίζει ο κ. δα-
σάρχης ότι δεν υπάρχουν παρακρατή-
ματα; Γνωρίζει ότι έφτασαν στο σημείο 
να υλοτομήσουν και συστάδες που φτά-
νουν σχεδόν έξω από την Αγία Τριάδα, 
καταστρέφοντας ιστορικά δέντρα και το 
φυσικό περιβάλλον της εκκλησίας; Ζη-
τήθηκε για το σκοπό αυτό η άποψη της 
Εφορίας Βυζαντινών Αρχαιοτήτων;   
Για τις ανάγκες ξύλευσης έγινε διάνοι-

ξη δρόμου το πλάτος του οποίου θυμί-
ζει επαρχιακό δρόμο. Αλήθεια ποιος 
έδωσε την άδεια αυτή και κυρίως, γιατί 
ενώ τέλειωσε η ξύλευση συνεχίζουν να 
φαρδαίνουν το δρόμο ακόμα; Μήπως 
υπάρχουν «άλλα σχέδια»; Τα γνωρίζει 
όλα αυτά το δασαρχείο; 
Αναφέρει ο κ. δασάρχης ότι η υλο-

τομία έγινε σε ιδιωτικό – διακατεχόμενο 
δάσος της Μονής Κορώνας και προεξο-
φλεί ότι δεν τίθεται θέμα ιδιοκτησιακού 
καθεστώτος. Γνωρίζει ο κ. δασάρχης ότι 
πολλά από τα στρέμματα δάσους που 
αφανίστηκαν, ανήκουν σε ιδιώτες – κα-
τοίκους του Μορφοβουνίου; Γνωρίζει 

ότι είναι σε εξέλιξη αγωγή 
κατά παντός υπευθύνου 
για την παράνομη ξύλευ-
ση; 
Σοβαρά όμως ερωτή-

ματα προκύπτουν και για 
τη διαδικασία που έγινε η 
οριοθέτηση και η όψιμη 
αναγνώριση του ιδιοκτη-
σιακού καθεστώτος. Γιατί 
από το 1930 χρειάστηκαν 
80 χρόνια να κάνουν την 
αναγνώριση; Ο Δήμος 
Πλαστήρα ρωτήθηκε και 
αν ναι, πήρε απόφαση το 
Δημοτικό Συμβούλιο; Εί-
ναι νόμιμες οι αποφάσεις, 
τις έλεγξε κάποιος, γιατί 

και στο Βατοπαίδι νόμιμες τις έλεγαν 
τις αποφάσεις, αλλά έπεσε η κυβέρνη-
ση. Γιατί έγινε εν κρυπτώ η όλη διαδι-
κασία και δεν ανακοινώθηκε κάτι στους 
Μορφοβουνιώτες για μια τόσο σοβαρή 
υπόθεση; Μήπως για να μην υπάρξουν 
αντιδράσεις και ενστάσεις;  
Εδώ και εκατό χρόνια οι Βουνεσιώτες 

έχουν το Μοναστήρι της Αγίας Τριάδας 
στην καρδιά τους, γι’ αυτό και το αντιμε-
τώπισαν σαν ενοριακό ναό, χρηματοδο-
τώντας την ανακαίνιση των καταστραμ-
μένων τειχών, την μελέτη συντήρησης της 
εκκλησίας. Οι Σύλλογοι Μορφοβουνιω-
τών έκαναν δεντροφυτεύσεις στην περιο-
χή, διανοίξεις χώρων για τις ανάγκες του 
ετήσιου Ανταμώματος που μετρά σχεδόν 
20 χρόνια. Προπαντός όμως το Εκκλη-
σιαστικό Συμβούλιο και η τότε Κοινότη-
τα που από το υστέρημά της, έκανε έργα 
εκατομμυρίων, ασφαλτοστρώσεις και συ-
ντηρήσεις. Πού ήταν όλα αυτά τα χρόνια 
η μονή Κορώνας που έρχεται τώρα να 
πάρει χιλιάδες στρέμματα, με την ανοχή 
ορισμένων και την ένοχη σιωπή κάποιων 
άλλων;  
Προφανώς τα ερωτήματα δεν αφο-

ρούν τον δασάρχη της Καρδίτσας, αλλά 
όλους τους Μορφοβουνιώτες, σαν 
Κοινοτικό Συμβούλιο, Εκκλησία, Συλ-
λόγους και προπαντός το δήμαρχο και 
τους δημοτικούς συμβούλους, αλλά και 
τους υποψηφίους των συνδυασμών που 
πρέπει να πάρουν θέση δημόσια. Το ίδιο 
και τον εισαγγελέα Καρδίτσας τον οποίο 
παρακαλώ να επέμβει. 

 Σεραφείμ Κοντοστέργιος

Συνδρομές Μελών
     
Αθήνα     Ευρώ
Τσαντούλας Ε. Ηλίας   20
Πιντζόπουλος Σωτήριος   50
Στεργίου Γεώργιος    20
Γρηγορίου Ηλίας    20 
Σταύρου Η. Νικόλαος   20
Αβραμόπουλος Μάκης   30
Καλαντζής Χ. Σωτήριος   35
Κυρίτσης Θ. Ιωάννης   20
Κοντοστέργιος Σ. Ηλίας   30
Αντωνίου Βασίλειος   20
Κοντοστέργιος Α. Τάκης   50
Πανταζή Χαρίκλεια   20
Ευαγγέλου Δημήτριος   30
Ποτίτσας Αθανάσιος   50
Πίτσαβος Βασίλειος   30 
Μανώλης Σ. Βάιος    20
Ζαχαρής Ε. Ευάγγελος   20
Σταύρου Στυλιανός   50 
Καρδίτσα 
Ζαχαρής Κ. Θωμάς (Φάρσαλα)  30
Δήμου Κωνσταντίνος (Κρυονέρι) 20
Κατσακιώρης Γρ. Βασίλειος  20
Κοντοστέργιος Λ. Σωτήριος  20 
Γόρδιος Β. Δημήτριος   20
Γορδίου Χρ. Αλεξάνδρα   50
Καλαντζής Χρ. Βασίλειος   20 
Καλαντζή Στυλιανή   20 
Καλαντζής Δημήτριος   30 
Νάνος Βάιος    20 
Πολύζος Αριστείδης   50
Γιαννάκος Νικόλαος   50 

Οικολογικό έγκλημα σε δάσος του Μορφοβουνίου (;) 
Ερωτήματα που πρέπει να απαντηθούν από τους αρμόδιους

Αναδημοσίευση από την εφημερίδα “Νέος Αγών”

Ανακαινιση της 
Αγιας Παρασκευή 

& κιοσκι στον 
Αη Θαναση 

με εξοδα συγχωριανων μασ

Σε μια αξιέπαινη ενέργεια προχώρησαν οι δύο συγ-
χωριανοί μας Τουλιάς Δημήτρης του Σωκρά-
τη και Κονστοστέργιος Βασίλης του Θωμά, 
καθώς με δικά τους έξοδα ανακαίνισαν πλήρως 
το ναό της Αγίας Παρασκευής που βρίσκεται στην 
κάτω άκρη του Χωριού. Έτσι δημιουργήθηκε ένα πα-
νέμορφο τέμπλο, προσφορά του Δημήτρη, ενώ όλος 
ο ναός αρμολογήθηκε από την αρχή, μέσα κι έξω, 
και περάστηκαν πλάκες Καρύστου στην αυλή από το 
Βασίλη. Η ανακαίνιση έγινε στη μνήμη των Τουλιά 
Δημήτρη του Βασιλείου, Τουλιά Στυλιανής και Πα-
γώνη Ευαγγελίας, ξαδέρφου, μητέρας και ανιψιάς 
του Δ. Τουλιά αντίστοιχα και Κοντοστέργιου Θωμά, 
πατέρα του Βασίλη Κοντοστέργιου. 
Μάλιστα, κατά τον εσπερινό της παραμονής της 

γιορτής της Αγίας Παρασκευής, με έξοδα των προα-
ναφερθέντων, έγινε ένα μικρό πανηγύρι με ορχήστρα 
και φαγητά, όμως ο καιρός δεν ήταν σύμμαχος και 
κράτησε πολύ λίγο. Ας είναι. Ελπίζουμε να καθιερω-
θεί και να γίνεται κάθε χρόνο και η ενέργειά τους 
αυτή να βρει κι άλλους μιμητές. 
Εξάλλου, ο Παναγιώτης Κατοίκος ανακατα-

σκεύασε με δικά του έξοδα τη βρύση στην Αγία Πα-
ρασκευή, ντύνοντάς την με πλάκες Καρίστου, ενώ 
έγινε και διαμόρφωση του περιβάλλοντος χώρου 
στη μνήμη του αδερφού του Πολυδεύκη. 
Τέλος, στη μνήμη του αείμνηστου Παπαδούλη 

Γεώργιου, αντί μνημόσυνου, η οικογένειά του επέ-
λεξε να κατασκευάσει ένα κιόσκι – σκέπαστρο στην 
εκκλησία του Αγίου Αθανασίου του Χωριού. 

ΦΩΝΗΜορφοβουνιώτικηΜορφοβουνιώτικη
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Εκδηλώσεις του 
Δεκαπενταύγουστου

Με μεγάλη επιτυχία συνεχίστηκαν και φέτος οι εκδη-
λώσεις ΠΛΑΣΤΗΡΕΙΑ που γίνονται κάθε χρόνο τις μέρες 
του δεκαπενταύγουστου στο Χωριό μας. Τη διοργάνωση 
των εκδηλώσεων ανέλαβαν οι Σύλλογοι Μορφοβουνι-
ωτών Αθηνών, Βόλου και Καρδίτσας σε συνεργασία με 
το Δήμο Πλαστήρα. 
Οι εκδηλώσεις ξεκίνησαν στις 12 Αυγούστου με 

την παράσταση του καραγκιοζοπαίχτη Μάκη Χάρμπα, 
που απευθυνόταν σε παιδιά κάθε ηλικίας. 
Στις 13 Αυγούστου πραγματοποιήθηκε η ρεμπέτι-

κη βραδιά με το συγκρότημα του Δημήτρη Σκότη με 
τη συμμετοχή του Γιώργου Τσιτόγλου. Η είσοδος ήταν 
δωρεάν και την ορχήστρα πλήρωσε το κυλικείο της πλα-
τείας. Η πλατεία γέμισε ασφυκτικά από κόσμο και το 
κέφι και ο χορός κυριάρχησαν και κράτησαν μέχρι τις 
πρώτες πρωινές ώρες. 
Στην αρχή της εκδήλωσης παρουσιά-

στηκε για πρώτη φορά στο κοινό η χο-
ρωδία του Συλλόγου της Καρδίτσας και 
ερμήνευσε τα παραδοσιακά τραγούδια «ο 
Πλανόγιαννος», «Δυο νιούτσικα αγαπιό-
νταν», «Νερατζούλα» και «από την Πόλη 
ως τας Σέρρας». 
Τα σχόλια και οι κριτικές ήταν άριστες 

και όσοι παρακολούθησαν τη χορωδία 
μόνο κολακευτικά λόγια είχαν να πουν. 
Τη χορωδία διεύθυνε ο Δημήτρης Σκότης, 
ενώ τα μέλη της ήταν οι: Νάνος Σεραφείμ, 
Νάνου Ευρυδίκη, Κατσακιώρης Φώτης, 
Κατσακιώρη Ντίνα, Κατσακιώρης Στέφα-
νος, Κατσακιώρη Ελευθερία, Ξυνόγαλος 
Απόστολος, Ξυνόγαλου Μαίρη, Κωνστα-
ντίνου Κώστας, Κωνσταντίνου Σούλα, 
Τσάβαλος Τάσος, Τσάβαλου Αναστασία, 
Ρόπης Σωκράτης, Κρομμύδα – Χούτα 
Ισμήνη και Πολύζου Ιωάννα. 
Την παραμονή του δεκαπενταύγουστου έγινε 

το παραδοσιακό πανηγύρι με την ορχήστρα του Κώστα 
Κρομμύδα και τη συμμετοχή του Τάσου Αργυρίου. Η 
συμμετοχή ξεπέρασε κάθε προηγούμενο και η πλατεία 
γέμισε από Βουνεσιώτες και άλλους επισκέπτες του Χω-
ριού μας. Ευτυχώς οι Σύλλογοι είχαν φροντίσει και νοί-
κιασαν καρέκλες και τραπέζια και έτσι εξυπηρετήθηκαν 
όλοι οι επισκέπτες. 
Η εκδήλωση άρχισε με την παρουσίαση των χορευτι-

κών της Καρδίτσας. Πρώτα χόρεψαν τα μικρά παιδιά 
με την καθοδήγηση του δασκάλου χορού κ. Γιώργου 
Παναγιώτου και ενθουσίασαν το κοινό. Τα παιδιά που 
χόρεψαν ήταν τα εξής: Κωνσταντίνου Βάσια του Κώστα, 
Γκιούρη Μαριλένα του Ηλία, Νάνου Μαρία του Σωτή-
ρη, Κοτοπούλη Ζωή του Φώτη, Κρομμύδα – Χούτα Κα-
ρολίνα του Τάσου και της Ισμήνης, Κωσταρέλος Βασί-
λης του Θωμά, Κωσταρέλου Ιουλία του Θωμά, Κουτής 
Χρυσόστομος του Χαράλαμπου, Ραχωβίτσα Δανάη του 

Βασίλη, Τσιαντή Μαρία του Ευαγγέλου. Βέβαια υπήρ-
χαν και πολλές απουσίες, αφού πολλά παιδιά έλειπαν 
σε διακοπές, όμως τα υπόλοιπα έδωσαν τον καλύτερό 
τους εαυτό και δίκαια κέρδισαν το χειροκρότημα. Αξίζει 
ένα μεγάλο μπράβο στα παιδιά, αφού με λίγες πρόβες 
κατάφεραν ένα άριστο αποτέλεσμα. Πρέπει δε να τονι-
στεί ότι η δασκάλα χορού που τους παρέδιδε μαθήματα 
όλο το χρόνο δε μπόρεσε να παρευρεθεί και να τους 
καθοδηγήσει λόγω γέννας. 
Στη συνέχεια χόρεψε το χορευτικό των ενηλίκων τρα-

γούδια από διάφορα μέρη της Ελλάδας για πρώτη 
φορά. Τα σχόλια και σε αυτή την περίπτωση ήταν άκρως 
κολακευτικά και ενθαρρυντικά για τη συνέχιση της προ-
σπάθειας. Για την ιστορία, τα μέλη του χορευτικού ήταν 
οι: Νάνος Σεραφείμ, Νάνου Ευρυδίκη, Κατσακιώρης 
Φώτης και Κατσακιώρη Ντίνα, Κατσακιώρη Ελευθερία, 
Τσάβαλος Τάσος και Τσάβαλου Αναστασία, Κωνστα-
ντίνου Κωνσταντίνος και Κωνσταντίνου Σούλα, Ξυνόγα-
λου Μαίρη, Χούτα Ισμήνη, Πολύζου Ιωάννα και Μπα-
καλάκου Ηλιάνα. 

Ο χορός κράτησε μέχρι το ξημέρωμα και όλοι ευχαρι-
στήθηκαν με τα τραγούδια και το κέφι της ορχήστρας. 
Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης πραγματοποιήθηκε 

λαχειοφόρος αγορά για την ενίσχυση της ομάδας του 
Χωριού μας, η οποία αξίζει να σημειωθεί ότι φέτος ανέ-
βηκε κατηγορία. Οι τυχεροί κέρδισαν μια βιντεοκάμε-
ρα, μια φωτογραφική μηχανή και μία συσκευή gps. 
Οι εκδηλώσεις συνεχίστηκαν ανήμερα το δεκαπε-

νταύγουστο με θεατρική παράσταση του Περιφερει-
ακού Θεάτρου Καρδίτσας του κ. Δημήτρη Ρήτα, οπότε 
και πάλι η πλατεία γέμισε με κόσμο. 
Τέλος, την Κυριακή 22 Αυγούστου οι χωριανοί 

συνόδεψαν την εικόνα της Παναγίας στο μοναστήρι 
της Κορώνας με δύο λεωφορεία, το ένα προσφορά 
των εκπαιδευτηρίων Γείτονα και του Σπύρου Κοντο-
στέργιου και το άλλο των Συλλόγων Μορφοβουνιω-
τών και του Δήμου. Πολλοί βέβαια ήταν και εκείνοι 
που χρησιμοποίησαν τα ιδιωτικά τους αυτοκίνητα. 

Νέα της Χορωδίας 
& του Συλλόγου

Για τρίτη φορά ο Σύλλογος Μορφοβουνιωτών 
Καρδίτσας και η χορωδία του έλαβαν μέρος στο 
φεστιβάλ αντιφωνικού παραδοσιακού δημοτικού 
τραγουδιού. Η εκδήλωση φέτος πραγματοποιή -
θηκε στο Θραψίμι Καρδίτσας στις 9 Αυγούστου, 
στην κεντρική πλατεία του χωριού, και έλαβαν 
μέρος, εκτός από τη χορωδία του Χωριού μας, 
οι χορωδίες από τα χωριά Θραψίμι, Αηδονοχώ -
ρι, Οξιά, Βαθύλακο και Μαρεύλι Τρικάλων. 
Η χορωδία καθοδηγούμενη από το μαέστρο 

Σκότη Δημήτρη τραγούδησε τα παραδοσιακά 
τραγούδια «ν’ ανοίξω τ’ αχειλάκι μου», «τα νι -
ούτσικα», «ο κυρ νουνός» και «νερατζούλα» 
και απέσπασε τα πλέον κολακευτικά σχόλια και 
χειροκροτήματα του κοινού που κατέκλυσε την 
πλατεία. 
Μετά το τέλος της εκδήλωσης οι διοργανωτές 

κέρασαν τα μέλη των χορωδιών σε 
ταβέρνα του χωριού. Το επόμενο ρα -
ντεβού κλείστηκε για την Οξιά Καρ -
δίτσας του χρόνου τον Αύγουστο. 

***
Πάρα πολύς ήταν ο κόσμος φέτος στο 

Χωριό μας. Η πλατεία ήταν καθημερινά 
γεμάτη, αφού πολλοί χωριανοί προτί-
μησαν το Χωριό για διακοπές. Λίγο το 
Δ.Ν.Τ., λίγο οι παρατεταμένες ζέστες του 
Αυγούστου, έκαναν πολλούς συγχωρια-
νούς να παραμείνουν αρκετό καιρό στο 
Χωριό. Ακόμα και μετά την επιστροφή 
της εικόνας της Παναγιάς στην Κορώνα, 
η πλατεία είχε πολύ κόσμο, πράγμα σπά-
νιο για το Χωριό μας. Μακάρι να γίνεται 
αυτό κάθε χρόνο. 

Ευχαριστήριο
Ο Σύλλογος Μορφοβουνιωτών Καρδίτσας, μετά την 

αλλαγή του καταστατικού που έκανε και μετέφερε την 
έδρα του στο Μορφοβούνι, επιχορηγήθηκε από το Δήμο 
Πλαστήρα με το χρηματικό ποσό των 1.500 Ευρώ. 
Ο Σύλλογος ευχαριστεί το Δήμο Πλαστήρα για την 

επιχορήγηση. 

Ανακοίνωση
Τα μαθήματα χορού του χορευτικού των μικρών παι-

διών άρχισαν την Κυριακή 3 Οκτωβρίου. 
Επίσης η χορωδία και το χορευτικό άρχισαν την Πέ-

μπτη 7 Οκτωβρίου. Η συνδρομή καθορίστηκε στο συμ-
βολικό ποσό των 5 ευρώ. 
Όσοι επιθυμούν να συμμετέχουν, μπορούν να επικοι-

νωνήσουν με το Σύλλογο στο τηλέφωνο 2441080669 
και στο γραφείο στην οδό Σπαρτάκου αρ. 5 στην Καρ-
δίτσα. 

Νέα του Συλλόγου της Καρδίτσας Επιμέλεια Τάσος Τσάβαλος

Σημαντικές επιτυχίες στις εξετά-
σεις για την εισαγωγή σε ανώτερα 
και ανώτατα πανεπιστημιακά ιδρύμα-
τα και φέτος για τα παιδιά των Βου-
νεσιωτών. 

Η Καρασιώτα Ελένη, εγγονή 
του Κοντοστέργιου Σωτήρη του Λά-
μπρου, αρίστευσε στις πανελλαδικές 

εξετάσεις με βαθμό επιτυχίας 19,32 
και πέτυχε στο Παιδαγωγικό Θεσσα-
λονίκης. 

Ο Σκούφης Απόστολος του 
Θωμά επίσης αρίστευσε με βαθμό 
επιτυχίας 19,5 και πέτυχε στο Παιδα-
γωγικό Θεσσαλονίκης και μάλιστα 
δεύτερος σε όλη την Ελλάδα. 

Η Βυτόγιαννη Δήμητρα, 
κόρη της Ελένης Πατσιαούρα του 
Ηλία, αρίστευσε και πέτυχε στη Νο-
μική Αθηνών. 

Ακόμα πέτυχαν:
Κρομμύδα Βασιλική, κόρη 

του Κρομμύδα Τάσου και της Χούτα 
Ισμήνης στο τμήμα Μηχανικών Χω-
ροταξίας Πολεοδομίας και Περιφε-
ρειακής Ανάπτυξης του Πανεπιστημί-
ου Θεσσαλίας, στο Βόλο. 

Κορομπίλη Νίκη του Ιωάννη, 
το γένος Σακελλαρίου, στο τμήμα 
Οργάνωσης και Διοίκησης Επιχειρή-
σεων του Πανεπιστημίου Πειραιά. 
Παπαρίζος Ιάσων του Απο-

στόλου, το γένος Σανιδά, στο τμήμα 
Πολιτικών Μηχανικών του Πανεπι-
στημίου Πατρών. 
Ποδηματά Ευφροσύνη 

– Μαρία του Λάμπρου, το γένος 
Σταμογιώργου στο τμήμα Φιλολογί-
ας του Αριστοτέλειου Πανεπιστήμιου 
Θεσσαλονίκης.
Τσιαντής Νικόλαος του Ιω-

άννη στο τμήμα Ιστορίας του Ιόνιου 
Πανεπιστημίου, στην Κέρκυρα. 
Κοντοστέργιος Αλέξανδρος 

του Σπύρου στο ΤΕΙ Ηλεκτρολογίας 
στην Κοζάνη. 

Αργυρίου Ρέα του Τάσου και 
της Μαρίας Καραθάνου στο τμήμα 
Μεσογειακών Σπουδών του Πανεπι-
στημίου Αιγαίου, στη Ρόδο. 
Γιακιτζή Βαΐα, κόρη της Μαρί-

ας Κοντοστέργιου του Ηλία, στο τμή-
μα Μαθηματικών του Πανεπιστημίου 
Πατρών. 

Εάν υπάρχουν και άλλοι επιτυχό-
ντες που επιθυμούν τη δημοσίευση 
του ονόματός τους, μπορούν να ενη-
μερώσουν σχετικά μέσω email ή να 
επικοινωνήσουν με μέλη των Συλλό-
γων ή στα τηλέφωνα 2441095638 
και 2441080669. 

Συγχαίρουμε θερμά όλους τους 
επιτυχόντες, τους ευχόμαστε καλές 
σπουδές αλλά και καλή φοιτητική 
ζωή!

Βουνεσιώτες  επιτυχόντες  σε  Α .Ε .Ι .  & Τ .Ε .Ι .

Το χορευτικό των ενηλίκων κέρδισε δίκαια το χειροκρότημα των Βουνεσιωτών

Φθινόπωρο 2010
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Η ηλεκτρονική διεύθυνση 
της εφημερίδας μας είναι:

morfovuni@yahoo.gr
 

Παρακαλούνται οι κ. αρθρογράφοι 
να στείλουν τα κείμενά τους 

για το επόμενο φύλλο μέχρι τις 
10 Δεκεμβρίου 2010.

Αναμνήσεις 
του  Ηλία  Νασιάκου
Παρατίθεται παρακάτω, ολο-

σέλιδο αναδημοσίευμα, από την 
εφημερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ» της 22-
8-2010, σχετικό με την ελληνι-
κή συμφορά της Μικρασιατικής 
καταστροφής του 1922: 

Η Σμύρνη στις φλόγες 
«Εβλεπον την καταιγίδα 
πάντοτε απειλητικήν»

ΦΩΤΕΙΝΗ ΤΟΜΑΗ 

ΜΕ ΑΦΟΡΜΗ τη θλιβερή επέτειο 
88 ετών από την καταστροφή της 
Σμύρνης υπενθυμίζεται ότι η τρα-
γωδία εκείνη εις βάρος του Ελλη-
νισμού δεν θα μπορούσε ποτέ να 
συμβεί ερήμην της Δύσης. Αρκούσε 
και μόνο η υπαναχώρηση των θέσε-
ων Γαλλίας και Μ. Βρετανίας για να 
οπλίσει τα χέρια των φανατισμένων 
μουσουλμάνων που επί τρεις ημέρες 
έσφαζαν αμάχους, έκαιγαν και κα-
τέστρεφαν ό,τι έβρισκαν μπροστά 
τους. Οι χριστιανοί οι οποίοι κατε-
σφάγησαν όμως δεν ήταν μόνο 
Ελληνες, και ας ήταν η συντριπτι-

κή πλειονότητα. Ηταν επίσης Αρμένι-
οι, Γάλλοι, Βρετανοί και αμερικανοί 
καθολικοί.Επρόκειτο καθαρά για τη 
σύγκρουση δύο κόσμων, δύο δια-
φορετικών πολιτισμών. Το ότι έκτο-
τε η Ελλάδα αποτέλεσε διαρκή στόχο 
της γείτονος, συγκρατώντας μόνη 
τον εξ Ανατολών κίνδυνο,κανείς 
Ευρωπαίος δεν μπορεί να αρνηθεί. 
Ειρωνεία; Σήμερα που η Τουρκία 
πασχίζει να γίνει δεκτή στη μεγάλη 
ευρωπαϊκή οικογένεια είναι οι ίδιες 
ακριβώς χώρες που ενώ εξυπηρέ-
τησαν τότε τους στόχους της, αντι-
μάχονται με δέος την είσοδό της σε 
αυτήν... 

Μικρή χώρα η Ελλάδα από την ανεξαρ-
τησία της και μετά αναζητούσε, λανθασμέ-
να τις περισσότερες φορές, «φιλέλληνες» 
στο πρόσωπο ξένων ηγετών, ξεχνώντας ότι 
κάθε ηγέτης κοιτάζει το συμφέρον της δικής 
του χώρας και δεν υπολογίζει σε αισθήμα-
τα των άλλων. Ετσι ακριβώς έγινε και με 
την υπόθεση της Σμύρνης. Παρά τον δεσμό 
προσωπικής φιλίας που συνέδεε τον βρετα-
νό πρωθυπουργό Λόυδ Τζωρτζ με τον Ελευ-
θέριο Βενιζέλο και την αρχική στάση της Μ. 
Βρετανίας, η μεταστροφή τής τελευταίας δεν 
οφείλετο σε μισελληνισμό ή φιλοτουρκισμό, 
αλλά στην αντίληψη ότι η αυτοκρατορία 
ήλεγχε τεράστιες εκτάσεις με μωαμεθανούς 
υπηκόους και έθετε σε κίνδυνο τα βρετα-
νικά συμφέροντα σε όλες αυτές τις χώρες 
και ειδικότερα στην Ινδία. Η Ιταλία, από 
την άλλη, δεν έκρυψε ποτέ το ενδιαφέρον 
της για δική της εδραίωση στην απέναντι 
της Δωδεκανήσου μικρασιατική ακτή, ενώ 
οι Γάλλοι απλώς υπηρετούσαν τα δικά τους 
συμφέροντα. «Το γαλλικόν έθνος δεν θα 
ηνείχετο διαμάχην με τους Τούρκους διά 
μίαν χειρονομίαν αντιτουρκικήν ή φιλελλη-
νικήν!» είχε πει ξεκάθαρα ο γάλλος πρωθυ-
πουργός Αριστείδης Μπριάν στον λόρδο 
Κώρζον. Στην κακή πορεία των πραγμάτων 
είναι γεγονός πάντως πως συνετέλεσε και 
η παθητικότητα του αμερικανού προέδρου 
Ουίλσον, άκρατα φιλοβενιζελικού, πλην 
ονειροπόλου και ιδεαλιστή πολιτικού, που 
αν και τασσόμενος υπέρ των εθνοτήτων δεν 
επιθυμούσε τον περαιτέρω διαμελισμό της 
Οθωμανικής Αυτοκρατορίας.
Το τέλος του Α΄ Παγκοσμίου Πολέμου 

βρήκε την Ελλάδα στο πλευρό των νικητρι-
ών Δυνάμεων. Στη Συνδιάσκεψη Ειρήνης 
που ακολούθησε στο Παρίσι διαγράφονταν 
γι΄ αυτήν οι πιο ευοίωνες προοπτικές για τη 
διεκδίκηση των εθνικών της πόθων. Η άρι-
στη προβολή των ελληνικών αιτημάτων, η 
εξαίρετη διπλωματία αλλά και η προσωπι-

κή ακτινοβολία του Ε. Βενιζέλου, που είχε 
καταγοητεύσει όχι μόνο τους ευρωπαίους 
ηγέτες της εποχής του αλλά και αυτόν τον 
αμερικανό πρόεδρο, επηρέασαν σημαντικά 
στη λήψη των συγκεκριμένων αποφάσεων. 
Η προσπάθεια ωστόσο του Βενιζέλου για 
επέκταση της Ελλάδας στη Μικρά Ασία, 
πλην της αναπόφευκτης τουρκικής αντίθε-
σης, προσέκρουσε σε σοβαρές ενδοσυμμα-
χικές αντιδράσεις.

Η κατάληψη της πόλης

Οι διωγμοί των χριστιανικών πληθυσμών 
από ατάκτους εθνικιστές που προσπαθούσε 
να οργανώσει σε τακτικό στρατό ο στρατι-
ωτικός επιθεωρητής του σουλτάνου στρα-
τηγός Κεμάλ Ατατούρκ θα κάμψουν τελικά 
την αντίδραση των Αγγλογάλλων και ο 
Λόυδ Τζωρτζ θα εισηγηθεί την κατάληψη 
της Σμύρνης από τα ελληνικά στρατεύματα 
τα οποία αποβιβάζονται εκεί στις 15 Μαΐ-
ου 1919 προκειμένου να διασφαλισθεί η 
τάξη και η προστασία του χριστιανικού πλη-
θυσμού. Ο ανταγωνισμός όμως των Μεγά-
λων Δυνάμεων στον ευαίσθητο στρατηγικό 
χώρο, κόμβο με τις πλουτοπαραγωγικές πε-
ριοχές της Μέσης Ανατολής, σε συνδυασμό 
με την εσωτερική αναστάτωση που γνώρισε 
η πολιτική ζωή της χώρας με την εκλογική 
ήττα του Βενιζέλου και την επι στροφή του 
Κωνσταντίνου, στάθηκαν παράγοντες ανέλ-
πιστης ενθάρρυνσης των ανταγωνιστικών 
δυνάμεων της Ελλάδας. Η αποτυχία της 
Συνδιάσκεψης του Λονδίνου στη διάρκεια 
της οποίας επήλθε διάρρηξη του διασυμ-
μαχικού μετώπου, με τους Γάλλους και τους 
Ιταλούς να σπεύδουν να αποκαταστήσουν 
τις κλονισμένες σχέσεις τους με την Αγκυ-
ρα, αλλά και των Καννών (Δεκ. 1921-Ια-
νουάριος 1922) και των Παρισίων (Μάρτι-
ος 1922), θα οδηγήσει, παρά τη νικηφόρα 
προέλαση του στρατού της, σε διπλωματικό 
αδιέξοδο και την Ελλάδα απομονωμένη και 
χωρίς ορατή οδό διαφυγής. 
Στις 26 Αυγούστου η μεγάλη τουρκική 

επίθεση στο Αφιόν Καραχισάρ θα οδηγήσει 
εν μέσω δυσμενών συγκυριών σε διάσπαση 
και τελικώς κατάρρευση του μετώπου. Στις 
27 Αυγούστου η πόλη και οι κάτοικοι της 
Σμύρνης παραδίδονται στο καταστροφικό 
μένος των Τούρκων. Η γνωστή έκτοτε ως 
Μικρασιατική Καταστροφή ήταν μία απί-
στευτη τραγωδία που τη συνέθεταν βαρύ-
τατες απώλειες στο πολεμικό πεδίο, βιαιο-
πραγίες, λεηλασίες και σφαγές σε βάρος 
αμάχων, ο οριστικός ξεριζωμός εν τέλει του 
ελληνικού πληθυσμού από τις πανάρχαιες 
εστίες των προγόνων του. 

Αγωνιώδης διπλωματία

Από οικείο φάκελο του έτους 1923 που 
περιέχει έγγραφα της κρίσιμης περιόδου 
1919-1922 εντοπίζονται η δραματική αλ-
ληλογραφία Βενιζέλου - Κλεμανσώ προ-
κειμένου να ορισθεί τελικά ο στρατηγός 
Μαζαράκης εκπρόσωπος της Ελλάδας στη 
Διασυμμαχική Ανακριτική Επιτροπή, η αγω-
νιώδης προσπάθεια των υπηρεσιών ΥΠΕΞ 
να εντοπίσουν τη συγκεκριμένη αλληλογρα-
φία που σύμφωνα με μαρτυρία του πρώην 
ΥΠΕΞ Γ. Μπαλτατζή βρισκόταν για κάποιο 
λόγο στο... αρχείο της πρεσβείας Λονδίνου, 
το κείμενο της ομιλίας ενώπιον της Βουλής 
των Κοινοτήτων του Λόυδ Τζωρτζ στις 4 
Αυγούστου 1922 στην οποία παραδεχόταν 
ότι «...αφήσαμε τη Σμύρνη και τα πέριξ αυ-
τής βιλαέτια στους Ελληνες όχι μόνο γιατί 
υπερέχουν πληθυσμιακά αλλά γιατί σε αυ-
τούς ανήκει η βιομηχανία και η οικονομική 
παραγωγή της περιοχής» και, τέλος, μία 
πυκνογραμμένη εκ δεκατριών σελίδων έκ-
θεση των γεγονότων της καταστροφής του 
Μητροπολίτη Εφέσου Χρυσόστομου μεταξύ 
27 Αυγούστου και 1 Σεπτεμβρίου, όσο δι-
ήρκεσε η καταστροφή της Σμύρνης, ημέρα 
κατά την οποία ο ίδιος απέπλευσε μαζί με 
άλλους πάνω στη ναυαρχίδα του βρετανι-
κού στόλου «Ιron Duke». 
Ιδού μερικά αποσπάσματα αυτής της 

έκθεσης: «... Εβλεπον, Παναγιώτατε Δέ-
σποτα, την καταιγίδα πάντοτε απειλητικήν 
μηκωμένην (sic), ελάμβανον υπ΄ όψιν τον 
απάνθρωπον και άγριον των Τούρκων χα-
ρακτήρα, το εκδικητικόν αυτών μένος... Υπό 
το κράτος τοιούτων προβλέψεων κατήλθον 

εκ Κορδελλιού το Σάββατον 27 του μηνός 
Αυγούστου εις την Μητρόπολιν Σμύρνης... 
ηγγέλθη προς ημάς ότι απόσπασμα τουρ-
κικού ιππικού, παρακολουθούμενον υπό 
αγρίων την όψιν και τας διαθέσεις ορεσι-
βίων ληστών εισήλθεν εντός της πόλεως. 
Οι εν των αυλογύρω του ναού της Αγίας 
Φωτεινής διαμένοντες χιλιάδες προσφύγων 
κατελήφθησαν υπό τρόμον και οι θρήνοι 
και οι οδυρμοί των γυναικοπαίδων συνέτρι-
βαν την καρδίαν μου... Εγένοντο σφαγαί, 
διαρπαγαί και ατιμώσεις μετ΄ ανηκούστου 
σκληρότητος... οι κατορθώσαντες να δια-
σωθώσιν κατέφευγον ημίγυμνοι... τον αρχι-
μανδρίτην Βουτζά Αθανάσιον Νικολόπου-
λον επετάλωσαν ζώντα εις τους πόδας, εις 
το στήθος και κατόπιν κατεκρεούργησαν». 
Αφού αφηγηθεί γεγονότα φρίκης στη συνοι-
κία Αρμενίων όπως και εις βάρος άγγλων 
και αμερικανών καθολικών περιγράφει πώς 
με τη βοήθεια αμερικανών αξιωματικών επέ-
στρεψε στο Κορδελλιό, και συνεχίζει: «... 
Την επομένην, Κυριακήν, οι κώδωνες των 
Εκκλησιών εσίγων και αντ΄ αυτών θρήνοι 
και γόοι των ατυχών θυμάτωνηκούοντο... 
Από τη μυρμηγκιά των Τούρκων του εσωτε-
ρικού απήγοντο αι ευειδέστεροι παρθένοι, 
άλλαι δε ητιμάζοντο υπό τα όμματα των γο-
νέων των. Η διαρπαγή των καταστημάτων 
εσυνεχίσθη, την δε νύκτα πυκνοί πυροβολι-
σμοί και εκρήξεις χειροβομβίδων εκράτουν 
τους πάντας εν τρόμω».

Συγκλονιστικές μαρτυρίες

Με ίδια περιστατικά περιγράφει και τις 
ημέρες που ακολούθησαν, Τρίτη και Τετάρ-
τη, 30 και 31 Αυγούστου. Αναφέρεται στη 
μέχρι θανάτου κακοποίηση του διευθυντή 
της Αμερικανικής Σχολής Σμύρνης Μακλά-
χλαν, σε νευρικούς κλονισμούς και αυτοκτο-
νίες των διωκομένων. «Εν τω προαστίω του 
Βαϊρακλή δεκάδες παρθένωνερρίφθησαν 
ομού εις την θάλασσαν και επνίγησαν... 
Αλλ΄ η θεία Πρόνοια μας επεφύλασσε 
τραγικώτερα. Στις 31 Αυγούστου πυρκα-
γιά εξερράγη. Αι ελληνικαί συνοικίαι της 
Σμύρνης εγένοντο παρανάλωμα πυρός και 
τα γυναικόπαιδα έτρεχον προς την προκυ-
μαία να διασωθώσιν. Περί την 11ην νυκτε-
ρινήν η φωτιά προσήγγισεν τοκρησφύγετόν 
μου... Προσκρούοντες επί πτωμάτων, ηνα-
γκασμένοι να πατώμεν επ΄ αυτών εφτάσαμεν 
εις την προκυμαίαν...». Η περιγραφή της 
διάσωσης με λέμβους που έριχναν τα εμπο-
ρικά αγγλικά πλοία είναι συγκλονιστική. Το 
πρωί της επομένης, 2 Σεπτεμβρίου, ενώ η 
αγγλική ναυαρχίδα απέπλεε, ο Χρυσόστο-
μος επί του καταστρώματος έβλεπε «... την 
θάλασσαν και την προκυμαίαν έρημον και 
μόνον πυκνούς ομίλους γυναικοπαίδων 
οδηγουμένους υπό λογχοφόρων πεζών...». 

Οι τουρκικές προβοκάτσιες

Τα ανεξάντλητα όρια της καθ΄ όλα επι-
κίνδυνης τουρκικής προπαγάνδας απο-
δεικνύει ένα ντοκουμέντο της εποχής που 
προσκομίστηκε σε γνώση του Ε. Βενιζέλου 
(φωτογραφία) ενώ βρισκόταν στη Λωζάννη. 
Ελεγε: «Την παρελθούσαν Τρίτην 10.000 
στρατιώται Τούρκοι φέροντες Ελληνικάς 
στολάς με πηλίκια της Αμύνης με ημισέλη-
νον, εξάρτυσιν και οπλισμόν Ελληνικόν πα-
ρήλασαν από της προκυμαίας της Σμύρνης 
και ερωτηθέντες οι αξιωματικοί πού πηγαί-
νουν, απήντησαν εις το μέτωπον Μοσσού-
λης ίνα κτυπήσωμεν τους Αγγλους. Αλλο 
σώμα τουρκικού στρατού έχον εμπρός 
Ελληνας αξιωματικούς και στρατιώτας 
εφωτογραφήθηκαι εκινηματογραφήθη ίνα 
αποσταλή εις Ευρώπην και Αμερικήν με 
καταλλήλους επεξηγήσεις ότι δήθεν είναι η 
υπό των Τούρκων κατάληψις της Σμύρνης 
κατ΄ Αύγουστον 1922. Πλην,το πλαστόν 
του πράγματος φαίνεται εκ πρώτης όψεως 
διότι λείπουν από την προκυμαίαν οι Χρι-
στιανικοί πληθυσμοί» (Εμπιστευτικόν Δελτί-
ον Πληροφοριών, ΑΠ 717, 19 Ιανουαρίου 
1923, Πολίτης). 

Η κυρία Φωτεινή Τομαή είναι ιστορικός, 
Πρεσβευτής Σύμβουλος Α’ στο υπουργείο 

Εξωτερικών.

Συνεχίζεται… 

ΤΟ ΝΕΟ 
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ
ΜΟΝΤΕΛΟ 
Ο διευρυμένος 
Δήμος Πλαστήρα

Του Κων/νου Ζούκα, Δικηγόρου
zoukask@yahoo.gr

Στην χώρα μας ο ρόλος της τοπικής αυτοδι-
οίκησης είναι πολύ περιορισμένος. Τα αρνητικά 
χαρακτηριστικά της κεντρικής διοίκησης (πελα-
τειακές σχέσεις, σπατάλες κ.α.) αντικατοπτρίζο-
νται εδώ και χρόνια και στην τοπική αυτοδιοί-
κηση, η οποία δεν μπόρεσε να απαγκιστρωθεί 
από τις πολιτικές και κομματικές σκοπιμότητες 
όσον αφορά την επιλογή των εκπροσώπων της 
και τις επιλογές άσκησης της εξουσίας των τοπι-
κών αρχόντων.
Χρειάζεται επομένως μια αυτοδιοικητική με-

ταρρύθμιση, η οποία θα δώσει περισσότερες 
και αυξημένες αρμοδιότητες στην τοπική αυτο-
διοίκηση, έτσι ώστε να προκύψουν νέοι ρόλοι, 
θα περιορίσει το κράτος και θα δώσει έμφαση 
και δυναμική στο ρόλο και τη συμμετοχή των 
πολιτών σ’ αυτή. Παράλληλα με την μεταφορά 
αρμοδιοτήτων, είναι αναγκαίο να εξοικονομη-
θούν και να μεταφερθούν πόροι, η διαχείριση 
των οποίων θα πρέπει να γίνεται με διαφάνεια 
και εξορθολογιστικά, έτσι ώστε αυτή να αντα-
ποκρίνεται στις ουσιαστικές ανάγκες της αυτο-
διοίκησης.
Ένα νέο αυτοδιοικητικό μοντέλο, σύμφωνα 

με το οποίο θα διασαφηνίζονται και θα καθο-
ρίζονται τα καθήκοντα και οι πολιτικές που θα 
ασκούνται, πολιτικές, οι οποίες δεν θα έρχονται 
σε σύγκρουση με τις οργανωτικές δομές και λει-
τουργίες του κράτους.
Οι ερχόμενες Αυτοδιοικητικές εκλογές του 

Νοεμβρίου 2010 στον Δήμο Πλαστήρα απαι-
τούν πρόγραμμα και σχεδιασμό. Πρακτικές και 
ευέλικτες πολιτικές που θα εμπνέουν προοπτική. 
Με σύστημα και συμμετοχή των πολιτών για την 
ευρύτερη ανάπτυξη του Δήμου. Ο Δήμος Πλα-
στήρα, στο σύνολό του, έχει ανάγκη να αποκτή-
σει την δική του ταυτότητα, που θα τον κάνει 
ξεχωριστό από τους άλλους Δήμους και αποδο-
τικό σε όλο το φάσμα των αναγκών. Αυτό μπο-
ρεί να επιτευχθεί με τις αναγκαίες παρεμβάσεις, 
όπως τα έργα κοινής ωφέλειας, η βελτίωση των 
τεχνικών υποδομών, η εικαστική παρέμβαση, η 
προβολή των τοπικών πολιτιστικών στοιχείων 
του Δήμου, η προσέλκυση επισκεπτών κ.α.
Έτσι είναι επιτακτική ανάγκη, στην παρούσα 

συγκυρία, να πραγματοποιηθούν οι κατάλλη-
λες εκείνες τομές για ένα νέο αυτοδιοικητικό 
μοντέλο. Ο Δήμος Πλαστήρα μπορεί να γίνει 
ένας διευρυμένος Δήμος με υγιείς προοπτικές, 
βιώσιμος, ευέλικτος και αποτελεσματικός.

Δωρεά Βιβλίων
Ο εκδότης του «Θεσσαλικού Ημερο-

λογίου» και συγγραφέας πολλών άλ-
λων, ιστορικού περιεχομένου, βιβλίων 
Κώστας Σπανός, από τη Λάρισα, δώρι-
σε στους συλλόγους τριών δημοτικών 
διαμερισμάτων του Δήμου Πλαστήρα 
11 βιβλία συνολικής αξίας 157 Ευρώ. 
Για το Σύλλογο Μορφοβουνιωτών 4 βιβλία, 

για το Σύλλογο Μεσενικολιτών 3 βιβλία, για 
το Σύλλογο Κερασιωτών 3 βιβλία και για το 
Κέντρο Ιστορικών Μελετών «Νικόλαος Πλα-
στήρας» 1 βιβλίο. 
Πιο αναλυτικά, 4 αντίτυπα του «Θεσσαλι-

κού Ημερολογίου», 3 αντίτυπα του «Κώδικα 
της Μητροπόλεως Λαρίσης», 3 αντίτυπα της 
«Ιστορικής Τοπογραφίας της Θεσσαλίας» και 
1 αντίτυπο του βιβλίου «Τα Νέα Όρια της Ελ-
λάδος». 

Μορφοβούνι 6/7/2010 
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Πέρασε άβρεχτη η άνοιξη κι άρχι-
σε να καίει ο ήλιος του καλοκαιρι-
ού. Η πρασινάδα λιγόστεψε και τα 
χορτοφάγα ζώα του κάμπου ανέβη-
καν στα ψηλώματα. Ένα απόγευμα 
σαν έπεσε λίγο ο Ήλιος έκανε μια 
μεγαλοπρεπέστατη Αρκούδα με το 
πολυτελέστατο κι ανοιχτό αυτοκίνη-
τό της, αφού πήρε ως απογευματι-
νό γλυκό μια κερήθρα, την βόλτα 
της στα σχεδόν κιτρινισμένα λιβάδια 
κοντά στους πρόποδες του Βουνού. 
Στο διάβα της και δίπλα στη δημο-
σιά πήρε το μάτι της μες τα καλάμια 
δυο τσάκαλους που έμεναν πάντα 
εκεί, να μαδάνε τα εναπομείναντα 
από τον σκληρό Ήλιο πράσινα χόρ-
τα. 
Της έκανε μεγάλη εντύπωση και νόμισε 

ότι της κάνουνε πλάκα. Σταμάτησε λοιπόν 
για να δει επιτέλους τι στην πραγματικότητα 
συνέβαινε. Κατέβηκε από το αυτοκίνητο, ευ-

καιρία λίγο να ξεμουδιάσει, κρατώντας στο 
ένα πόδι το όμορφο καπέλο της.

«Έ σεις», τους λέει, «αφήστε τώρα την 
πλάκα, από πότε σας πήρε η μπόρα ή μάλ-
λον σας έφαγε κι εσάς η μόδα και το ρίξατε 
στην χορτοφαγία;» 

«Τι μόδα, κυρά Αρκούδα», της απαντά-
ει με αδύναμη φωνούλα ο γεροντότερος 
και πιο κοκαλιάρικος Τσάκαλος, «μακάρι 
να ήταν έτσι, αλλά τώρα με την κρίση δεν 
υπάρχει μία για κάτι το καλύτερο. Προκει-
μένου να μας πάρουν οι τέσσερεις, είπαμε 
να φυτοζωούμε, μέχρι που ίσως έρθουνε κα-
λύτερες μέρες». Τόσο η φωνή του όσο και 
ο τρόπος του γενικότερα, δεν της άφησαν 
καμία αμφιβολία, ότι αυτό που της έλεγε 
ήταν αλήθεια.
Βραδυκίνητη μα πάντα καλόκαρδη η αρκού-

δα, κοιτάχτηκε πρώτα στον καθρέφτη της, ίσιασε 
τα μουστάκια της, σκέφτηκε για λίγο και μετά 
τους πρότεινε να τους πάρει μαζί στο σπίτι της 
και να τους δώσει κάτι πιο πλούσιο να φάνε. 

«Σε ευχαριστώ πολύ κυρά μου», της λέει 
ο πρώτος Τσάκαλος, «αλλά εγώ όμως έχω 
και σύντροφο και τρία τσακαλάκια που με 
περιμένουν πίσω από τον όχτο». «Κι εγώ κι 
εγώ» τρέχει να προλάβει κι ο δεύτερος. 

«Η πρόσκλησή μου ισχύει και γι’ αυτούς», 
τους λέει τότε αυτή μεγαλόψυχα και κινείται 
μεγαλοπρεπής κι αργά όπως πάντα προς την 
λιμουζίνα της. 
Έτρεξαν εκείνοι με βιάση να μαζευτούν, 

δεν πρόλαβαν καν να εξηγήσουν στις συμ-
βίες τους και τα παιδιά τους τι είχε γίνει και 
βρέθηκαν σε λίγο να κάθονται στριμωχμέ-
νοι στο αυτοκίνητό της.

«Κυρά μου», πήρε το λόγο ο πρώτος τσά-
καλος αφού είχε στριμώξει όσο δεν έπαιρνε 
άλλο την ουρά κάτω απ’ τα σκέλια του κι 
άλλοι βέβαια, λίγο ή πολύ, το ίδιο κάνανε, 
«πρέπει να έχετε πολύ μεγάλη και καλή καρ-
διά, πολύ σας ευχαριστούμε που μας πήρα-
τε όλους μαζί σας κι ο Θεός να σας ανταμεί-
ψει γι’ αυτή σας την θεάρεστη πράξη». 

Εκείνη άκουγε ευάρεστα τα λόγια των μελ-
λοντικά ευεργετημένων, και κάπου και που 
έγλυφε τα μπροστινά της πόδια που είχαν 
ακόμα λίγο μέλι, αφήνοντας τους ανάλο-
γους βρυχηθμούς ευχαρίστησης, έριχνε μια 
πεταχτή ματιά στην κυκλοφορία, τοποθετού-
σε τα γυαλιά ηλίου πότε πάνω στα μαλλιά 
της και πότε στα μάτια της, έβγαζε τον αγκώ-
να απ’ το παράθυρο κι έδραζε με ιδιαίτερη 
ευχαρίστηση εκ νέου το τιμόνι. 

«Α! τι λέτε καλέ, χαρά μου που ήρθα-
τε μαζί μου και είμαι σίγουρη ότι θα σας 
αρέσει στο σπίτι μου, αφού τα χόρτα στον 
σκιερό του κήπο είναι καιρό τώρα άκοπα, 
από τότε που την κοπάνισε κείνος ο καταρα-
μένος ο Αλβανός ο λύκος. Είναι καταπρά-
σινα, δροσερά κι έχουν ξεπεράσει το μισό 
μέτρο». 
Ε λοιπόν είναι να μην έχεις τεράστιες ελ-

πίδες για καλύτερες μέρες σήμερα, με μια 
τέτοιου βαθμού κοινωνικής ευαισθησίας 
έχουσα τάξη; 

Μ ο ν τ έ ρ ν ο ς  Α ί σ ω π ο ςΜ ο ν τ έ ρ ν ο ς  Α ί σ ω π ο ς
Καλαντζής  Δημήτρ ιο ς  Ε π .  κ αθ .  B e u t h  H o ch s chu l e  f ü r  Te ch n i k  B e r l i n

dimitrios.kalantzis@alumni.tu-berlin.de

Ο κύριος Νίκος ήταν πάντα άν-
θρωπος δυνατός. Αντιμετώπισε 
τα πάντα στη ζωή του με περίσσιο 
κουράγιο και θέληση: παλικάρι 
λέμε σωστό σε όλα του!
Από δουλειά; Χόρτασε το τομάρι 

του!  
Προβλήματα; Ένα σωρό! Αλλά δεν 

χαμπάριαζε ποτέ από τέτοια. Με την 
οικογένεια ήταν τα προβλήματα, με τα 
παιδιά ήταν, να χτίσει σπίτια  ανώγια και 
κατώγια ήταν; Όλα περνούσαν απ’ τα 
χέρια και το μυαλό του. Τα ‘βαζε κάτω 
και τους άλλαζε τον αδόξαστο! 
Τον τελευταίο καιρό όμως σαν κάτι 

να μην του πήγαινε καλά. Κάτι είχε αλ-
λάξει μέσα του. Κατάλαβε ότι χαρά δεν 
έπαιρνε από πουθενά. Όλα του φαίνο-
νταν ανούσια και άσκοπα. Στη δουλειά 
πήγαινε, αλλά χωρίς το μεράκι και την 
όρεξη που πήγαινε παλιά. «Βρε, πήγαινε 
μια βόλτα να δεις κανένα φίλο», του έλε-
γε η γυναίκα του, μπα που αυτός, άνοιγε 
την τηλεόραση και καθόταν μπροστά με 
τις ώρες, σαν χαϊβάνι. Μέχρι και κανάλι 
βαριότανε να αλλάξει. Ο ύπνος δεν τον 
ξεκούραζε, αντίθετα ήθελε να κοιμάται 
όλο και περισσότερο, και πάντα ξυπνού-
σε με ένα συναίσθημα άσχημο. Άλλες 
πάλι φορές έκανε μέρες να κοιμηθεί σαν 
άνθρωπος. Είχε κι ένα εγγόνι. Ε! Κι αυτό 
ακόμα βαριότανε να πάει να το δει!
Κι αυτό τον στεναχωρούσε πιο πολύ. 

Πήγαινε στο σπίτι άρπαζε τη μπουκάλα 
με το πιοτό και την κατέβαζε, συνειδητο-
ποιώντας ότι πράγματα που κάποτε θα 
τον έκαναν να πετάξει από χαρά τώρα 
περνούσαν απ την ψυχή του ξώφαλτσα.
Η κατάστασή του χρόνιζε και χειρο-

τέρευε.
 Οι «βουτιές» στο πιοτό και την μονα-

ξιά του πλήθαιναν, πράγμα πολύ ασυ-
νήθιστο, παλιότερα, γι’ αυτόν. 
Κάποια στιγμή κατάλαβε ότι κάτι έπρε-

πε να κάνει. Ένιωθε ότι ήταν στο απρο-
χώρητο. Πήγε να βρει ένα φίλο του και 
του είπε τον πόνο του: «Δεν αντέχω άλλο 
ρε Θανάση, του είπε «κάτι συμβαίνει μες 
το κεφάλι μου και στην ψυχή μου. Θα 
σαλτάρω σου λέω!!»
Ο Θανάσης, πιο ενήμερος απ’ αυτόν 

αφού έτυχε κάποιος γνωστός του να περ-
νάει παλιότερα κάτι ανάλογο του είπε:

«Νίκο είχα ακούσει παλιότερα για την 
περίπτωση ενός φίλου, του Γιώργη απ’ 
την Πάτρα, κάτι τέτοιο τον βασάνιζε κι 
εκείνον… κατάθλιψη του είχε πει ο για-
τρός νομίζω… δεν ξέρω κιόλας απ’ τα 
γιατρουδίστικα τερτίπια, αλλά κι εκείνου 
η ψυχή είχε κλατάρει από την πίεση της 
ζωής και τα προβλήματα. Χρειάστηκε 
όπως έμαθα κάποιος ειδικός… ψυχολό-
γος ήταν; ψυχίατρος; δεν θυμάμαι θα 
σε γελάσω… αλλά ο άνθρωπος πήρε 
βοήθεια απ’ τον ειδικό και σε μερικές 
βδομάδες ήταν πάλι μια χαρά»
Ααααμάν σφαλιάραααα!  
«Ψυχολόγο εγώ;» είπε ο Νίκος… «τι; 

τρελός είμαι ρε;»  
Η απάντηση ήρθε από το στόμα του 

Θανάση, με μια φράση που συνηθίζουν 
να λένε οι ειδικοί αυτού του τομέα και 
που είχε ακούσει απ’ τον Γιώργη τότε που 
έτρεχε κι εκείνος για τα δικά του: «όχι ρε 
Νίκο, όσοι είναι καλά κάποια στιγμή, 

αντιμετωπίζοντας ένα πρόβλημα, πάνε 
μόνοι τους στον ανάλογο ειδικό κι ας 
είναι ψυχολόγος ή ψυχίατρος… τούς 
«άλλους»  τους τρελούς ρε δηλαδή, 
τους πάνε, να ξέρεις!»
Μάζεψε όσο κουράγιο του είχε απο-

μείνει και καταπίνοντας μπακακάκια, 
αφού σαν γνήσιος Ελληνάρας δυσκο-
λευόταν να ξεπεράσει το ταμπού ότι 
χρειαζόταν… κάποιο άλλο γιατρό εκτός 
από παθολόγο, επισκέφτηκε έναν τέτοιο 
γιατρό τελικά… 
Τα αποτελέσματα του ραντεβού με το 

γιατρό ήταν εντυπωσιακά. Τα ίδια του 
είπε και ο γιατρός και του έδωσε μια 
ήπια θεραπεία με αντικαταθλιπτικά. 

 «Τι είναι αυτά τα χάπια, ρε γιατρέ», 
του είπε, «για να μαστουρώνω είμαι 
τώρα; Εγώ δεν χορταίνω ύπνο!» 
Του εξήγησε ότι θα συμβεί ακριβώς 

το αντίθετο.
Προσπάθησε να τον βοηθήσει μέσα 

από την κουβέντα να κατανοήσει το πρό-
βλημά του, και κυρίως του εξήγησε και 
τον έπεισε ότι σε καμία περίπτωση δεν 
είναι τρελός, και ότι, συνήθως μόνον 
άνθρωποι ευαίσθητοι και φιλότιμοι σαν 
αυτόν παθαίνουν τέτοια πράγματα
Πείστηκε να ακολουθήσει τις συμβου-

λές του γιατρού και προχώρησε…
Μέσα σε μερικές βδομάδες όλα αυτά 

τα αφύσικα συμπτώματα που τον ταλαι-
πωρούσαν υποχώρησαν. Κοιτούσε πια 
τη ζωή με άλλο μάτι, πιο ουσιαστικά, 
πιο αισιόδοξα. Άρχισε να έχει πολύ 
μεγαλύτερη απόδοση στη δουλειά του, 
να γλεντάει τις μικροχαρές που του πα-
ρουσιάζονταν στη ζωή, να εκτιμά κάθε 
στιγμή που περνούσε στην μέρα του, και 
στα προβλήματα να στέκεται όρθιος 
πάλι και να τα αντιμετωπίζει όπως παλι-
ότερα. Παλικαρίσια!
Άρχισε να ξαναβγαίνει με τα φιλαρά-

κια για παρέα, για βόλτα, για ψάρεμα, 
όπως παλιά. Το μυαλό του μπήκε σε μια 
τάξη,  από ‘κει που ήταν κουβάρι.
Ακόμα και στο πρόσωπό του φαίνο-

νταν οι αλλαγές.
Το  κατάλαβε κι από τον γιό του που, 

κάνοντας μια βόλτα οι δυο τους,  του 
σφύριξε μια μέρα  στ’ αφτί: 

«…πατέρα δεν ξέρω τι έκανες αλλά 
τώρα είσαι ο πατέρας που ήξερα…»
Τον κοίταξε του χαμογέλασε και συνέ-

χισε να περπατά αυτή τη φορά με ίσια 
την πλάτη! Με τον αέρα του νικητή!

  Τώρα ήξερε ότι δεν ήταν ποτέ τρελός, 
αλλά τρόμαξε στην ιδέα του πόσο θα 
αρρώσταινε αληθινά η ψυχή του αν δεν 
είχε κάνει αυτό που έκανε με τη βοήθεια 
των ειδικών και με την θέληση του εαυ-
τού του.
Τώρα έβλεπε ξανά τη ζωή μπροστά 

του πλέρια, ανοιχτή σαν θάλασσα, και 
ήταν αποφασισμένος καμιά σταγόνα της 
να μην αφήσει να πάει χαμένη από δω 
και πέρα. 

Σεραφείμ Β. Κατοίκος
Κοινωνικός Λειτουργός

Υ.Γ.  Σύμφωνα με τις τελευταίες ιατρι-
κές μελέτες η μάστιγα του αιώνα σε ότι 
αφορά τις νόσους, δεν θα είναι ούτε ο 
καρκίνος, ούτε το aids. Θα είναι η κα-
τάθλιψη. 

Ο κυρ-Νικος και η ιστορία του…!
Ο “Πυρσός”

έσβησε
Το πούλμαν ταξίδευε 

στον Όλυμπο για του-
ρισμό. Η ποδοσφαιρική 
ομάδα «Πυρσός» έκανε 
και τις διακοπές της συ-
ντροφικά. Υπήρχε καλό 
κλίμα, αφού όλοι τρα-
γουδούσανε:

-«Μέγας ο Πυρσός!
Είναι σαν Θεός!
Όλους τους νικά!
Και τους κατακτά!»
Ήτανε ηλιόλουστη 

μέρα και κανονικά ο 
οδηγός του πούλμαν 
δε θα είχε πιει, αλλά η 
αρραβωνιαστικιά του, 
τον είχε αφήσει και ένι-
ωθε χάλια ψυχολογικά 
το προηγούμενο βράδυ. 
Γι’ αυτό το λόγο οδη-
γούσε νευρικά κι απρό-
σεκτα. Παρόλα αυτά, οι 
παίκτες της ομάδας δεν 
καταλάβαιναν τίποτα, 
καθώς βρισκόντουσαν 
σε τρελό κέφι. Σε μια 
στροφή, ο οδηγός, που 
τα είχε πιει, δεν υπολόγι-
σε καλά, με αποτέλεσμα 
το πούλμαν να πέσει στο 
γκρεμό. Μερικά δευτε-
ρόλεπτα αργότερα τα 
τραγούδια και οι χαρές 
σταματήσανε. Τίποτα 
δεν ήτανε ίδιο. Πρώτος 
μίλησε ο τερματοφύλα-
κας:

-«Μα καλά πριν από 
λίγο δεν ήταν μέρα; Ποι-
ος έσβησε τα φώτα;».
Ο αριστερός μπακ, ο 

οποίος τα έπαιρνε όλα 
κυριολεκτικά, απάντησε 
ως εξής:

«Τα φώτα του πούλ-
μαν έτσι κι αλλιώς σβη-
στά ήτανε, αφού υπήρχε 
ήλιος!»
Ο τερματοφύλακας, 

όμως, που κάτι τέτοιοι 
τύποι του έφερναν εμε-
τό, αμέσως είπε αγανα-
κτισμένα:

-«Είναι δυνατόν να 
μην κατάλαβες ότι ήταν 
ένας συμβολισμός; Τα 
φώτα υποτίθεται πως εί-
ναι ο ήλιος!»
Ο αριστερός μπακ, 

όμως ήταν χαμηλών τό-
νων και δεν αρπαζότα-
νε, γι’ αυτό αποκρίθηκε 
ήρεμα και χαμηλόφω-
να:

-«Που να το καταλά-
βω εγώ; Ένας ταπεινός 
ποδοσφαιριστής είμαι 
εγώ!»
Ο αρχηγός της ομά-

δας, ο επιθετικός, το 

κλασικό 11άρι, ήθελε 
να πάρει το «παιχνίδι» 
πάνω του με ήρεμο τρό-
πο:

-«Ψυχραιμία συμπαί-
κτες μου! Θα υπάρχει 
μια λογική εξήγηση! 
Τα φαινόμενα απατούν 
πολλές φορές και γι’ 
αυτό…» δεν πρόλαβε 
να τελειώσει αυτό που 
ήθελε να πει, επειδή 
όλοι είχαν στρέψει την 
προσοχή τους αλλού, 
καθώς μια σκοτεινή φι-
γούρα είχε ξεπροβάλει 
στον ορίζοντα…
Ένας ψηλός, μαυρο-

ντυμένος, με κουκούλα 
και μ’ ένα σιδερένιο 
δρεπάνι περπατούσε 
προς το μέρος τους. Ο 
μέσος, το 10άρι, που 
ήταν απίστευτος πλακα-
τζής είπε γελώντας:

-«Φίλε άργησες για τις 
αποκριές! Άσε, που το 
κουστούμι σου είναι ξε-
περασμένο!»
Ο Χάρος φανερά ενο-

χλημένος, απαντά με αυ-
στηρό ύφος:

-«Τέτοια ασέβεια δεν 
έχω δει ποτέ μου!». Έκα-
νε μια παύση και για να 
τους τακτοποιήσει πρό-
σθεσε:

«Ειδικά από νε-
κρούς!»

-«Νεκρούς; Όπως 
λέμε πεθαμένους;» ρώ-
τησε ο αριστερός μπακ, 
που δεν μπορούσε να 
χωνέψει το γεγονός ότι 
είχανε πεθάνει. Ο τερ-
ματοφύλακας, όμως δεν 
έχασε ευκαιρία να τον 
πειράξει:

-«Νεκροί! Το αντίθε-
το των ζωντανών! Δεν 
υπάρχουμε πλέον!»
Ο Χάρος, όμως δεν 

είχε πει την τελευταία του 
κουβέντα. Προετοίμαζε 
μια καλή φάρσα στον 
πλακατζή και γι’ αυτό 
είπε, κρύβοντας με μαε-
στρία την χαρά του:

-«Υπάρχουν, παρόλα 
αυτά, καλά νέα!»
Ο πλακατζής, το 

10άρι, μονολότι είχε πε-
θάνει, δεν είχε χάσει το 
χιούμορ του:

-«Ανέβηκαν οι μετοχές 
μας;»
Ο Χάρος όντας πολύ 

σοβαρός ξαναπήρε το 
λόγο:

-«Κάποιοι από εσάς 
θα πάνε στον παράδει-
σο!». Πλέον, η όρεξη 
για χιούμορ, από την 
πλευρά του μέσου, είχε 
φανερά περιοριστεί, πα-

ρόλα αυτά, ίσως από 
την δύναμη της συνή-
θειας, είπε χωρίς να γε-
λάσει ούτε ο ίδιος, προ-
σπαθώντας να κρύψει 
το φόβο του:

-«Θα έχουμε καλά δι-
αμερίσματα στον παρά-
δεισο;» 
Κανείς δεν γέλασε και 

ο Χάρος πήρε τη σκυτά-
λη του λόγου:

-«Θα ανακοινώσω με 
τα ποδοσφαιρικά σας 
νούμερα, αυτούς που 
θα εισέλθουν στην μόνι-
μη κατοικία του Θεού!»
Ο μέσος, που εκτός 

από αστεία έπαιζε και 
πολύ τζόγο, είπε με ευ-
χαρίστηση:

-«Ωραία! Θα είναι 
σαν την κλήρωση του 
λόττο!» και τη φράση 
αυτή τη διαδέχτηκε η 
φωνή του Χάρου, την 
οποία όλοι την περιμέ-
νανε με την αγωνία να 
κορυφώνεται:

-«Το 11 είναι πλέον 
ευτυχισμένο!». Τα λόγια 
αυτά έκαναν τον αρχη-
γό του «Πυρσού» να 
χαρεί και να δεχτεί τα 
συγχαρητήρια από τους 
υπόλοιπους παίχτες της 
ομάδας του, εκτός από 
τον τερματοφύλακα, ο 
οποίος διαμαρτυρήθηκε 
έντονα:

-«Τρελάθηκες; Αυτός 
ο χασογκόλης; Αυτός 
δεν μπορεί να μου βάλει 
γκολ ούτε κι αν τυφλω-
θώ!». 
Ο Χάρος, όμως είπε 

σοβαρά:
-«Μην ξεσπάτε σε 

μένα! Δεν παίρνω εγώ 
τις αποφάσεις!»
Το «γελαστό δεκάρι-

κο», έτσι θα έλεγαν τον 
μέσο αν ήταν ινδιάνος, 
δεν έχασε την ευκαιρία 
να σαρκάσει γι’ άλλη 
μια φορά:

-«Απλώς υπάλληλος 
είσαι δηλαδή!». 
Ο Χάρος δεν έδωσε 

σημασία και συνέχισε 
ακάθεκτος:

-«Ο επόμενος τυχερός 
είναι το 3!» και σαν ξε-
στόμισε αυτά τα λόγια 
ένα χαμόγελο ζωγραφί-
στηκε στο πρόσωπο του 
αριστερού μπακ. Όλοι 
του έδωσαν συγχαρη-
τήρια, αλλά ο τερματο-
φύλακας για άλλη μια 
φορά δεν ήπιε αυτό το 
ποτήρι, χωρίς να παρα-
πονεθεί:

-«Αυτός, που ντρεπό-
τανε να διώξει την μπά-

λα από την άμυνά μου; 
Οι αντίπαλοι επιθετικοί 
τον προσπερνούσανε 
σαν να ήτανε χελώνα!»
Ο Χάρος συνέχισε να 

λέει νούμερα και στο 
τέλος μείνανε το 1 και 
το 10, με άλλα λόγια ο 
παραπονιάρης τερματο-
φύλακας και ο αναιδής, 
χιουμορίστας, μέσος. 
Αν παλλότανε ακόμα η 
καρδιά τους, θα ακου-
γότανε μέχρι την κορυφή 
του Ολύμπου! Η λαχτά-
ρα τους ήταν μέγιστη! Ο 
Χάρος είπε πονηρά:

-«Ένας από εσάς θα 
μπει για πάντα στον 
Οίκο του Θεού! Το 
10…», όμως δεν πρό-
λαβε να τελειώσει τη 
φράση του και ο γκρι-
νιάρης τερματοφύλακας 
τον διέκοψε:

-«Αυτός θα πάει στον 
παράδεισο; Μια σέντρα 
της προκοπής δεν έβγα-
ζε! Οι μπεκάτσες είχαν 
αφανιστεί από τα σουτ 
του!». Ο χιουμορίστας, 
ωστόσο, είχε την απά-
ντηση έτοιμη:

-«Μην ανησυχείς, από 
εκεί που θα ‘μαι, θα 
σου στέλνω μπόλικες 
βεντάλιες για να μην 
ζεσταίνεσαι και πάθεις 
τίποτα!»
Ο Χάρος πλέον χαμο-

γελούσε και τους διέκο-
ψε λέγοντας:

-«Ήθελα να πω πως 
το 10 και το 1 θα πάνε 
στην κόλαση, καθώς ο 
τελευταίος που θα πάει 
στον παράδεισο είναι ο 
οδηγός!».
Ο οδηγός του πούλ-

μαν πήγε δίπλα στους 
υπόλοιπους ποδοσφαι-
ριστές, οι οποίοι είχαν 
κάνει μια σειρά και περί-
μεναν τον Χάρο να τους 
πάει στο τελευταίο τους 
ταξίδι. Ο τερματοφύλα-
κας είπε φανερά για να 
τους σαρκάσει:

-«Μην αφήσετε τον 
οδηγό να σας πάει!», 
την φράση αυτή την δια-
δέχτηκε μια νευριασμένη 
του μέσου:

-«Μα αυτός μας έστει-
λε στην κόλαση! Του 
αξίζει να πάει στον πα-
ράδεισο;» 
Κι ο Χάρος απαθέστα-

τα και γελώντας απαντά-
ει:

-«Τι ξέρω εγώ; Ένας 
υπάλληλος είμαι μόνο!»

Συνεχίζεται...

Κ ι  ο  Χ ά ρ ο ς . . .  έ χ ε ι  π ρ ο β λ ή μ α τ α !
Γ εράσιμος  Μοσχόπουλος
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Απ όψ ε ι ς
του Αποστόλη  Κατοίκου

για την εφημερίδα 
Στο προηγούμενο φύλλο είχα γράψει σχετικά με την έκ-

δοση και διακίνηση της εφημερίδας και ειδικά (μάλλον 
αποκλειστικά) για το κόστος το οικονομικό που απαιτείται 
γι’ αυτή τη διαδικασία. Καλώς υπήρξε απάντηση από τη συ-
ντακτική επιτροπή. Μόνο που η απάντηση αυτή είχε κάποια 
κενά και σε πολλά σημεία δεν αντιστοιχεί σε διατυπωμένες 
απόψεις. Δεν προκύπτει από πουθενά ότι ο Γ. Βασιλούλης, 
πέρα από την κάλυψη του οικονομικού κόστους, για την 
εκτύπωση και διακίνηση της εφημερίδας, απαιτούσε και τα 
δικαιώματα του ιδιοκτήτη, σχετικά με τη σύνταξη και την έκ-
δοσή της. Πιο αρμόδιος, βέβαια, είναι να απαντήσει ο ίδιος 
σ’ αυτό, αλλά ούτε η Συντακτική Επιτροπή ισχυρίζεται κάτι 
τέτοιο. Σε ό,τι αφορά την ποιότητα και το επίπεδο της εφη-
μερίδας, συμφωνούμε απόλυτα με τη Σ.Ε. και ποτέ εγώ δεν 
υποστήριξα κάτι διαφορετικό. Αντίθετα, πολλές φορές, σε Γ. 
Συνελεύσεις κ.λπ. αλλά και γραπτά, διατύπωσα την άποψη 
ότι η «Μορφοβουνιώτικη Φωνή» είναι μια από τις καλύτερες 
εφημερίδες Συλλόγων και ότι, όσοι ασχολούνται με την έκ-
δοση και τη διακίνησή της προσφέρουν σπουδαία υπηρεσία 
στο Σύλλογο και είναι άξιοι συγχαρητηρίων. Έτερον εκάτε-
ρον όμως… 
Ειλικρινά, δεν είχα καμία διάθεση να επανέλθω σ’ αυτό 

το ζήτημα. Το έκανα μόνο και μόνο επειδή από την απά-
ντηση της Σ.Ε. προκύπτει, εντελώς αβάσιμα βέβαια, ότι εγώ 
διατύπωσα παράπονα για την ποιότητα και το επίπεδο της 
εφημερίδας. Φαίνεται ότι οι φίλοι της Συντακτικής Επιτρο-
πής ή δε διάβασαν καλά τα όσα είχα γράψει, ή άθελά τους 
τα παρερμήνευσαν. Αυτό που έκανα εγώ ήταν ότι διατύπω-
σα απλώς την απορία, που είχαν και πολλοί άλλοι, γιατί 
απορρίφθηκε η πρόταση του Γ. Βασιλούλη, σύμφωνα με την 
οποία «διέθετε όλο το κόστος της εκτύπωσης και διακίνησης 
της εφημερίδας», όπως αναφέρει στην απάντησή της η Σ.Ε.. 
Δεν ήταν εύλογη μια τέτοια απορία και δεν έπρεπε να δοθεί 
μια εξήγηση γι’ αυτό; Δε υπάρχουν, λοιπόν, πουθενά «παρά-
πονα από ανθρώπους που έχουν ηγηθεί του Συλλόγου…», 
όπως λέει η Σ.Ε., αλλά μια απλή, λογική και ανθρώπινη 
απορία ενός απλού μέλους του Συλλόγου και συνδρομητή 
της εφημερίδας. 

για τον Ξενώνα
Τι γίνεται, αλήθεια, με τον ξενώνα Μορφοβουνίου; Λει-

τουργεί ή δε λειτουργεί; Η γενική εντύπωση πάντως είναι ότι 
δε λειτουργεί. Εκτός αν λειτουργία θεωρείται μόνο η εξυπη-
ρέτηση εκδηλώσεων, όπως είναι οι κηδείες, τα μνημόσυνα 
και τα βαφτίσια… Τι συμφωνία υπάρχει άραγε με τον ενοικι-
αστή και με ποιον την έχει κάνει, με το Δήμο ή με το τοπικό 

συμβούλιο του 
Χωριού; Να λει-
τουργεί ο ξενώ-
νας καθημερινά 
ή ευκαιριακά 
κατά την κρίση 
της μιας πλευ-
ράς; Νομίζω ότι 
κάποιος αρμόδι-
ος θα πρέπει να 
μας ενημερώσει 
γι’ αυτά. Το εί-
παμε και άλλοτε, 

ότι, όπως είναι σήμερα τα πράγματα του Χωριού μας, ο ξε-
νώνας είναι ο μοναδικός χώρος όπου μπορεί να γίνει μια 
οικογενειακή έξοδος για σχετική ψυχαγωγία. Γι’ αυτό, δε θα 
ήταν τόλμημα να πούμε ότι είναι σκόπιμο να παραχωρείται 
ακόμα και χωρίς ενοίκιο, με τη δέσμευση να λειτουργεί σω-
στά και σε καθημερινή βάση τους δύο τουλάχιστον μήνες 
του καλοκαιριού, Ιούλιο και Αύγουστο. 

για την Αγία Παρασκευή 
Αξιέπαινη η πρωτοβουλία κάποιων χωριανών μας να δώ-

σουν στη γιορτή της Αγίας Παρασκευής στην παλιά εκκλη-
σία του Χωριού στις 26 Ιουλίου, το χαρακτήρα πανηγυρι-
ού. Με κάθε επιφύλαξη και όπως άκουσα, γιατί ο ίδιος δεν 
παραβρέθηκα, η ιδέα ήταν του Δημήτρη Σωκρ. Τουλιά και 
την υλοποίησε σε συνεργασία με το Βασίλη Θ. Κοντοστέρ-
γιο. Ακόμα καλύτερα θα ήταν, αν κάτι ανάλογο γινόταν στις 
20 Ιουλίου στον Αϊ-Λιά, όπου παλιότερα ήταν καθιερωμένο 
υπαίθριο παραδοσιακό πανηγύρι. Πάντως, τέτοιες ιδέες και 
πρωτοβουλίες είναι ευπρόσδεκτες από όλους και αξίζει να 
βρουν μιμητές… 

για το λαογραφικό μουσείο
Εδώ και χρόνια έγινε μια καλή προσπάθεια και συγκε-

ντρώθηκαν διάφορα παραδοσιακά σκεύη και εργαλεία, που 
αποτέλεσαν ένα υποτυπώδες έστω λαογραφικό μουσείο σε 
χώρο του πνευματικού κέντρου, όπου σήμερα δεν υπάρχουν. 
Τι έγιναν άραγε, που βρίσκονται αυτά καθώς και το πλούσιο 
φωτογραφικό υλικό που κοσμούσε τους τοίχους του πνευμα-
τικού κέντρου; Άκουσα ότι είναι, στην κυριολεξία, πεταμένα 
σε κάποια αποθήκη, εκτεθειμένα στα ποντίκια και στην υγρα-
σία. Απαράδεκτο. Ας μας ενημερώσουν οι αρμόδιοι και ας 
κάνουν κάτι γι’ αυτή την απρέπεια. 

Για την αποκατάσταση της 
αλήθειας αλλά και την ικανο-
ποίηση της απορίας πολλών 
συγχωριανών, σχετικά με την 
απόρριψη της πρότασής μας 
για ανάληψη του κόστους της 
εφημερίδας, που δυστυχώς 
κατάντησε ένα βαρετό σήριαλ, 
θα ήθελα, για τελευταία φορά 
και θα παρακαλούσα να μην 
επανέλθουμε σε αυτό το θέμα, 
να ενημερώσω τους χωριανούς 
πως ακριβώς έχουν τα πράγ-
ματα.
Στη Γενική Συνέλευση του 

Συλλόγου  στην Αθήνα το 
2007, μαζί με τον συνεργάτη 
μου Φώτη Κυρίτση, καταθέσα-
με τη γνωστή πρόταση, η οποία 
απορρίφτηκε από ορισμένους 
χωριανούς, χωρίς καν να συ-
ζητηθεί και να τεθεί σε ψηφο-
φορία, όπως και θα έπρεπε 
βάσει του καταστατικού του 
Συλλόγου.
Θέλω να πιστεύω πως δεν 

υπήρξε τότε καμιά σκοπιμότη-
τα, απλώς η πρότασή μας δεν 
αξιολογήθηκε σωστά.
Οι χωριανοί της συντακτικής 

επιτροπής, που επιτελούν ένα 
αξιοπρόσεκτο έργο στην εφημε-
ρίδα, πιστεύω πως είναι ανημέ-
ρωτοι πάνω στο συγκεκριμένο 
θέμα. Οι λόγοι απόρριψης της 
πρότασής μας που επικαλού-
νται στο προηγούμενο φύλλο, 
δεν ευσταθούν  διότι:

1) Δεν ζητήθηκε  ποτέ να 
εκχωρηθεί η εφημερίδα σε 
ιδιώτες, αλλά μόνο η αλλαγή 
της έδρας  της και αυτό για 
λειτουργικούς λόγους. Η ίδια 
θα παρέμεινε ιδιοκτησία του 
συλλόγου.

2) Δεν ζητήθηκε ποτέ να 
εκδοθεί η εφημερίδα από ένα 
άτομο, αλλά από τριμελή συ-
ντακτική επιτροπή, αποτελού-
μενη από τους Θ. Κατοίκο  Γ. 
Κοντοστέργιο και τον υπογρά-
φοντα, αφού προηγούμενα ήρ-
θαμε σε συνεννόηση.

3) Δεν θα κινδύνευε ποτέ να 
χαθεί η ατέλεια της διακίνησης, 
αφού η εφημερίδα θα εξακο-
λουθούσε να αποτελεί περιου-
σιακό στοιχείο του συλλόγου.
Την εμπάθεια με την οποία 

αντιμετωπίστηκε τότε η πρότασή 
μας, χωρίς επαναλαμβάνω να 
τεθεί καν σε ψηφοφορία, κατά 
παρέκκλιση του καταστατικού 
του Συλλόγου, τόσο ο συνερ-
γάτης μου στην εταιρία Φώτης 
Κυρίτσης, όσο και εγώ, την 
αντιπαρήλθαμε και το ενδιαφέ-
ρον και η ενασχόλησή μας με 
το Σύλλογο και την εφημερίδα, 
όπως όλοι διαπιστώνετε, παρα-
μένουν αμείωτα.

ΑΝΑΒΡΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Μία κοινότητα υπόδειγμα
Με τη συγκεκριμένη περιοχή 

ασχολήθηκα και στο παρελθόν 
από τις στήλες της εφημερίδας 
μας, γιατί εντυπωσιάστηκα από 
τις αξιοθαύμαστες δραστηριό-
τητες του κοινοτάρχη της Δημή-
τρη Τσουκαλά.
Πρόκειται για μια κοινότητα 

που πρέπει να αποτελέσει πρό-
τυπο μοντέλο ανάπτυξης των 
ορεινών περιοχών.
Ας παραδειγματιστούν και 

οι δικοί μας άνθρωποι της αυ-
τοδιοίκησης ιδιαίτερα στο χω-
ριό μας, το οποίο και δασικό 
πλούτο διαθέτει και εδάφη για 
καλλιέργειες  και προοπτική για 
εσωτερικό τουρισμό, λόγω της 
προνομιακής του τοποθεσίας. 
Ο πρόεδρος της κοινότητας 
Ανάβρας βέβαια, εγκατέλειψε 
μια αξιόλογη καριέρα στην 
Αθήνα και εγκαταστάθηκε στο 
χωριό του με σκοπό να το αλ-
λάξει ριζικά προς το καλύτερο. 
Διαθέτουμε εμείς ανάλογους 

Τσουκαλάδες που θα φέρουν 
την ανάπτυξη και στο δικό μας 
Χωριό; Ας απλωθούν κάτω τα 
προγράμματα των υποψηφίων 
δημάρχων. Οι εκλογές είναι 
προ των πυλών.
Παραθέτω παρακάτω αυ-

τούσιο πρόσφατο δημοσίευμα 
Αθηναϊκής εφημερίδας, για τις 
δραστηριότητες αυτού του χω-
ριού - θαύματος, για να πάρετε 
μια γεύση από τα επιτεύγματα 
του δραστήριου κοινοτάρχη 
του.
Όσοι βέβαια έχετε τη δυνα-

τότητα πρόσβασης στο διαδί-
κτυο, μπορείτε να ενημερωθείτε 
εκτενέστερα. 

«Σε υψόμετρο 1.000 μέτρων 
στις δυτικές πλαγιές της Όρ-
θυος και σε μεγάλη απόσταση 
από τις πιο κοντινές κωμοπό-
λεις της Μαγνησίας, της Λάρι-
σας και της Φθιώτιδας, βρίσκε-
ται η κοινότητα της Ανάβρας 
Μαγνησίας. Οι κάτοικοι της 
κοινότητας δεν αφήνουν τον 
τόπο τους για να αναζητήσουν 
μια καλύτερη τύχη στις μεγάλες 
πόλεις. Αντίθετα όπου κι αν κα-
τοικούν, εγκαταλείπουν τα αστι-
κά κέντρα για να γυρίσουν στο 
χωριό τους, αναζητώντας εκεί 
ένα μέλλον πολύ διαφορετικό 
από αυτό που αφήνουν πίσω 
τους, συνδυασμένο με μια κα-
λύτερη ποιότητα ζωής. 
Η κοινότητα της Ανάβρας τα 

τελευταία χρόνια κατάφερε να 
αποτελέσει μοντέλο ανάπτυξης 
χάρη στο αιολικό της πάρκο 
που της εξασφαλίζει περίπου 
100 χιλιάδες ευρώ ετήσιο εισό-
δημα, το πολιτιστικό πάρκο, τις 
πρότυπες κτηνοτροφικές υπο-
δομές, το μόνιμο καταφύγιο 
θηραμάτων, τα αναρριχητικά 
κέντρα αλλά και τα σπίτια που 
φιλοξενούν τους εκπαιδευτι-
κούς που διδάσκουν στα σχο-
λεία.
Σήμερα η Ανάβρα έχει επιτύ-

χει μηδενική ανεργία και υψη-
λό επίπεδο ποιότητας ζωής.
Ποιο είναι όμως το μυστικό 

της επιτυχίας της μικρής κοινό-
τητας; «Η σκληρή δουλειά και 
η εκμετάλλευση κάθε ευκαιρίας 
από τα εθνικά η ευρωπαϊκά 
προγράμματα» απαντά ο πρόε-
δρος της κοινότητας Ανάβρας 
Δημήτρης Τσουκαλάς, ο οποί-
ος εγκατέλειψε την Αθήνα στην 
οποία εργαζόταν ως επιθεωρη-
τής της ΔΕΗ για να γυρίσει στο 
χωριό του.
Εκεί στην Ανάβρα αφού 

εξελέγη πρόεδρος της κοινότη-
τας και με συμπαράσταση στο 
ρόλο του άμισθου τεχνικού 
συμβούλου τη σύζυγό του, 
Μάχη Καραλή - Τσουκαλά, 
αρχιτέκτονα, καθηγήτρια του 
Εθνικού Μετσόβιου Πολυτε-
χνείου, ασχολήθηκε αρχικά με 
την απομάκρυνση των ποιμνιο-
στασίων από τον οικισμό και τη 
δημιουργία 3 κτηνοτροφικών 
πάρκων. Στη συνέχεια σειρά 
είχε η παραγωγή βιολογικών 
κτηνοτροφικών προϊόντων 
και η δημιουργία πρότυπου 
σφαγείου. Το περιβαλλοντικό 
- πολιτισμικό πάρκο δημιουρ-
γήθηκε με επίκεντρο το υδάτι-
νο στοιχείο που είναι πλούσιο 
στην περιοχή, σε μια έκταση 
240 στρεμμάτων και ξεκινά 
από τις πηγές της Ανάβρας και 
αναπτύσσεται κατά μήκος του 
ποταμού Ενιπέα, περιλαμβά-
νοντας νεροτριβές, μαντάνια 
και νερόμυλους, κατασκευές 
για την επεξεργασία και τον κα-
θαρισμό υφασμάτων με τη βο-
ήθεια του νερού (ντριφτέλες), 
παιδικές χαρές, ενημερωτικές 
πινακίδες και κέντρο πληροφό-
ρησης. Αξίζει να σημειωθεί ότι 
το πάρκο θα γίνει στο αμέσως 

προσεχές διάστημα το μοναδι-
κό μονοπάτι βιοποικιλότητας 
στην Ελλάδα.
Παράλληλα και χωρίς να 

αποτελεί προτεραιότητα για την 
ανάπτυξη της κοινότητας, η 
Ανάβρα έχει καταφέρει να ανα-
πτύσσεται και τουριστικά. Στα 
επόμενα σχέδια της κοινότητας 
ανήκουν η δημιουργία υδροη-
λεκτρικού πάρκου 4,5 ΜW το 
οποίο θα αποδίδει κατά τους 
χειμερινούς μήνες λειτουργίας 
του περί τα 100.000 ευρώ, η 
τηλεθέρμανση της οποίας ολο-
κληρώθηκε η μελέτη και πρό-
κειται να υποβληθεί στο ΕΣΠΑ, 
μειώνοντας στο 30% το κόστος 
της θέρμανσης για τους κατοί-
κους. Επίσης ένα υπερσύγχρο-
νο γηροκομείο για 20 άτομα 
αποτελεί άμεσο σχέδιο για τον 
δραστήριο κοινοτάρχη. Πα-
ράλληλα το βιοτικό επίπεδο 
των κατοίκων είναι εξαιρετικά 
υψηλό, καθιστώντας την κοι-
νότητα τόπο έλξης για όλους 
τους νέους που κατάγονται 
από εκεί.          
Στα παραπάνω αν προσθέ-

σουμε τα δύο υπερσύγχρονα 
σχολεία, το αγροτικό ιατρείο, 
το διώροφο πάρκινγκ χωρητι-
κότητας 60 θέσεων, το υπερ-
σύγχρονο γυμναστήριο και 
γήπεδα ποδοσφαίρου και μπά-
σκετ, εύλογα θα αναρωτηθεί 
κανείς για το μυστικό της επιτυ-
χίας της κοινότητας αυτής».
Από την εφημερίδα ΤΑ ΝΕΑ 

της Τρίτης 22 Ιουνίου 2010

ΕΙΔΗΣΟΥΛΕΣ - ΑΠΟΨΕΙΣ
Δεκαπενταύγουστος
Το Πάσχα του καλοκαιριού 

φέτος λόγω και της παρατετα-
μένης καλοκαιρίας, είχε μεγά-
λη διάρκεια. Το κυλικείο της 
πλατείας πλήρως ανανεωμένο 
με τη νέα του διεύθυνση, μας 
κράτησε στο Χωριό και περά-
σαμε όμορφα. Από τις εκδηλώ-
σεις κρατάω τα υπέροχα τρα-
γούδια των συγχωριανών της 
Καρδίτσας και τις φιλότιμες 
προσπάθειες του ακούραστου 
Σεραφείμ Νάνου. Ευελπιστού-
με του χρόνου να έχουμε και 
ψητό, κατά το παράδειγμα των 
πανηγυριών Μεσενικόλα και 
Κερασιάς.

Πρόκληση
Είναι σε όλους μας γνωστά 

τα προνόμια που απολαμβά-
νουν οι βουλευτές μας, πέραν 
του παχυλού μισθού τους. Στη 
σημερινή όμως κρίσιμη συγκυ-
ρία που διανύουμε, είναι μεγά-
λη πρόκληση, οι βουλευτές της 
Βόρειας Ελλάδας, όπως διαβά-
ζω στον ημερήσιο τύπο, να μην 
αντέχουν σε μια αεροπορική 
πτήση μισής ώρας να κάθονται 
στην οικονομική θέση μαζί με 
τους απλούς επιβάτες, αλλά να 
προτιμούν τη θέση μπίζνες που 
κοστίζει διπλάσια Σημειωτέον 
ότι τα εισιτήριά τους τα πληρώ-
νει η Βουλή, δηλαδή εμείς οι 
φορολογούμενοι. 

Υπογεννητικότητα
Μέχρι τώρα υπήρχε μια 

στοιχειώδεις πρόνοια για την 
αύξηση των γεννήσεων, λόγω 
της προνομιακής εξόδου των 
εργαζόμενων γυναικών στη 
σύνταξη. Με το νέο ασφαλι-
στικό νόμο που υποχρεώνει τις 
εργαζόμενες γυναίκες σε έξοδο 
από την εργασία τους στα 65 
προκειμένου να συνταξιοδοτη-
θούν, μπαίνει ταφόπλακα στη 
μείωση της υπογεννητικότητας. 
Θα το σκέφτονται, ακόμα και 
ένα παιδί να κάνουν τα και-
νούργια ζευγάρια. Και ας εί-
μαστε χώρα γερόντων η πρώτη 
στην Ευρώπη.

Απογοήτευση
Όλοι μας βιώνουμε την 

αφαίμαξη των εισοδημάτων μας 
που επιχειρείται τον τελευταίο 
καιρό, είτε με τη συρρίκνωση 
μισθών και συντάξεων, είτε με 
τη μείωση του τζίρου για τους 
επιχειρηματίες καθώς και με το 
κλείσιμο πολλών επιχειρήσεων, 
είτε τέλος με την καλπάζου-
σα ανεργία. Οι κυβερνώντες 
ισχυρίζονται πως δεν υπήρχε 
άλλος τρόπος για να σωθούμε 
από τη χρεοκοπία. Άλλοι πάλι 
ισχυρίζονται πως η λιτότητα εί-
ναι μονόπλευρη, αφού άφησε 
απείραχτο το πορτοφόλι των 
πλούσιων που έπρεπε να επιβα-
ρυνθούν για να ξεπεραστεί η 
κρίση που οι ίδιοι δημιούργη-
σαν. Εγώ πάλι λέω πως εκείνο 
που με ανησυχεί περισσότερο 
είναι το γεγονός πως χάθηκε το 
χαμόγελο από τα πρόσωπα της 
συντριπτικής πλειοψηφίας των 
συμπατριωτών μας. Καθώς και 
η αισιοδοξία και η ελπίδα για 
ένα καλύτερο αύριο.

…και αισιοδοξία
Το μυθιστόρημα του χωρι-

ανού μας και τακτικού αρθο-
γράφου της εφημερίδας μας 
Παναγιώτη Νάνου, Σκιές Οδοι-
πόρων, με εντυπωσίασε. Αν και 
είναι το πρώτο στο είδος του 
που εκδίδει, διαβάζοντάς το 
ανακαλύπτεις τη στόφα έμπει-
ρου συγγραφέα. Το θεωρώ 
ως το καλύτερο που διάβασα 
τελευταία. Καταπιάνεται με θέ-
ματα που είναι πάντα διαχρο-
νικά και επίκαιρα, καθημερινές 
στιγμές απλών ανθρώπων, 
σκηνές από τη σύγχρονη νεο-
ελληνική ιστορία (Μικρασία 
- Εθνική αντίσταση - Εμφύλι-
ος) και κυρίως σκιαγράφηση 
χαρακτήρων μιας εποχής που 
έφυγε ανεπιστρεπτί, ανθρώπων 
με φιλότιμο, μπέσα, συνέπεια 
και ιδανικά. Δένει τις έννοιες 
και τους διαλόγους με απα-
ράμιλλη μαεστρία, βάζοντας 
τον αναγνώστη συμμέτοχο μαζί 
με τους  ήρωές του στις χαρές 
και στις λύπες του έργου. Το 
συνέστησα ανεπιφύλακτα σε 
γνωστούς μου, το συνιστώ και 
στους χωριανούς για τον πρό-
σθετο λόγο, επειδή στις σελίδες 
του θα βρουν βουνεσιώτικους 
ιδιωματισμούς και φράσεις ξε-
χασμένες από χρόνια, όπως:

-πιτέρ’ πιταγγούρ’ χαβιάρ’ 
μπουκουζούμ’

-βουρβούρα τραχατούρα
-η μανιά είπε ότι τα κατσίκια 

ανέβηκαν στ’ αφτιά.
-το πλύσιμο με την αλ’σίβα 

και πολλές άλλες.
Εύχομαι να τύχει της ανάλο-

γης με την αξία του αναγνώ-
ρισης από το αναγνωστικό 
κοινό. Και πάλι συγχαρητήρια 
και πολλά μπράβο στον συγ-
γραφέα.

Εκλογικά
Αν και φαντάζει κάπως οξύ-

μωρο, δεν μπορώ παρά να ευχη-
θώ καλή επιτυχία στους  χωρια-
νούς υποψήφιους δημάρχους. 
Το πιθανότερο πάντως είναι να 
έχουμε και πάλι βουνεσιώτη δή-
μαρχο, ο οποίος θα πρέπει να 
ανασκουμπωθεί για να κάνει το 
Χωριό μας πρώτο στο νέο με-
γάλο δήμο. Επειδή οι αρμοδι-
ότητες του νέου δήμου θα είναι 
διευρυμένες, ο νέος δημοτικός 
άρχοντας θα πρέπει να έχει αυ-
ξημένο κουράγιο,  δύναμη και 
γνώσεις για να ανταπεξέλθει με 
επιτυχία στο δύσκολο έργο που 
θα αναλάβει. Εύχομαι τέλος η 
προεκλογική αναμέτρηση να 
διεξαχθεί χωρίς ακρότητες και 
σε ήπιο και πολιτισμένο κλίμα.

Από το καραούλι τ ο υ  Ν τ α ΐ ρ α γ α 
τ ο υ  Γ .  Β α σ ι λ ο ύ λ η  -  gvasiloulis@yahoo.gr


